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REGION Kateřina Šedá je 
česká výtvarnice, která 
nebyla v Sedlčanech popr-
vé. Před časem s ní velmi 
úzce spolupracovala místní 
ZUŠ. Také tentokrát přijela 
ve spolupráci se školou, 
aby zde strávila na počátku 

posledního říjnového týdne 
dva dny v doprovodu Jaro-
slavy Trojanové.

Její pracovní náplní byl 
tentokrát sběr zlozvyků 
v rámci projektu k 200. vý-
ročí narození zakladatele 
genetiky Gregora Johanna 

DUBLOVICE Při výlovu nej-
většího rybníka na Sedl-
čansku, více než padesáti-
hektarového Musíka, zažili 
rybáři z táborské Štičí líhně 
ESOX, kteří se o tuto vodní 
plochu starají bezmála tři-
cet let, už snad všechny 
druhy počasí.

Počasí jako 
na Jadranu

Aby ale panovalo ta-
kové teplo, že prodávají-
cí ve stáncích na břehu 
rybníka podávali rybí 

KLUČENICE Na ustavující 
schůzi nového devítičlenné-
ho zastupitelstva obce byl 
novým starostou Klučenic 
zvolen sedmadvacetiletý 
Václav Vozábal. Jde o nej-
mladšího starostu v regionu 
a zřejmě o jednoho z nej-

PŘÍČOVY V obci se usku-
tečnila ustavující schůze 
nově zvolených zastupitelů 
ve středu 19. října. Jednání 
vedl dosavadní starosta Pa-
vel Kymla. 

Po složení slibu se příčo-
vští zastupitelé rozhodli, že 
volit starostu a místostarostu 
budou veřejným hlasová-
ním. Podle návrhu Mikulá-
še Radosty byli kandidáti 
do těchto funkcí oslovování 
podle počtu hlasů získaných 
v komunálních volbách. 
Nejvíc mandátů od občanů 

SEDLČANY Požádali jsme 
nově zvoleného starostu 
Sedlčan Ivana Janečka 
(58) krátce poté, kdy se 
ujal svého úřadu, o roz-
hovor. Ochotně se nejen 
voličům, ale i lidem v re-
gionu, představil. 

Pane starosto, setkali 

jsme se nejednou s po-

známkou místních oby-

vatel, a to i ze střední 

a starší generace, že vás 

neznají...

Možné to je, i když jsem 
rodilý Sedlčaňák. Po ukon-
čení základní školy jsem 
absolvoval Střední průmy-
slovou školu v Příbrami. 
Na studia jsem navázal 

Nový starosta Sedlčan 
Ivan Janeček byl dosud 
pro některé obyvatele 
města neviditelný

na Českém vysokém učení 
technickém v Praze obor 
ekonomika řízení strojů 
a strojírenské výroby. 

Po vysokoškolských stu-
diích jsem nastoupil na Zá-
kladnu rozvoje uranového 
průmyslu (ZRUP) v Příbra-
mi, kde jsem na oddělení 

Výlov největšího rybníka na Sedlčansku si užívaly i děti.

Rybáři mohli být při 
výlovu Musíka spokojeni. 
Většina ryb měla díky 
dostatku vody mezi třemi 
až čtyřmi kilogramy

i jiné pochoutky v trič-
kách s krátkými rukávy 
a mnozí příznivci Petro-
va cechu, kteří se opět 
v hojném množství přišli 
na výlov rybníku podívat, 
chodili v šortkách, to tady 
asi ještě nebylo. Pravdou 
je, že ve dnech 27.–28. říj-
na se v ranních hodinách 
povalovala v okolí Musíka 
při jeho výlovu mlha, ale 
ve chvíli, kdy se rozply-
nula, na azurovém nebi 
začalo pálit sluníčko jako Při volbě se 

přihlíželo 
k počtu 
získaných 
hlasů

Kateřina Šedá sbírala 
na Sedlčansku zlozvyky

Mendela. „To je věda, kte-

rá se zabývá tím, co kdo 

po kom zdědil,“ vysvětlovala 
Kateřina dětem na několika 
školách. Na předtištěných 
formulářích, ale i prostřed-
nictvím webových stránek, 

Věk nemůže být 
omluvenkou, že něco nejde, 
říká starosta Václav Vozábal

mladších v republice. Položi-
li jsme mu několik otázek.

J a k á  by l a  n á l a d a 

na ustavujícím zastupitel-

stvu?

Rozpačitá. Po mnoha le-
tech se obec loučila s Jiřím 
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PŘÍČOVY Na jednání zastupi-
telstva, které se sešlo v září 
naposledy ve starém složení, 
byla jedním z bodů před-
neseným starostou Pavlem 
Kymlou, nabídka na zřízení 
Balíkovny v budově obecní-
ho úřadu. 

Jak hlasování o službách 
nabízených Českou poštou 
dopadlo? Jeden člen se zdr-

žel hlasování a ruku nezvedl, 
ostatních šest přítomných 
bylo proti. V usnesení byl 
návrh zamítnut s odůvodně-
ním, že na úřadu není žád-
ný zaměstnanec se stálou 
pracovní dobou a dalším 
argumentem bylo, že budo-
va radnice není pro takovou 
službu vhodná. 

Marie Břeňová

Balíkovna neprošla

J E S E N I C E  Ko m p l e t n ě 
zrekonstruovaný histo-
rický dům čp. 43, k je-
hož úspěšné kolaudaci 
v Jesenici došlo v pátek 
14. října, nabízí pět byto-
vých jednotek o velikos-
ti třikrát 2+kk a dvakrát 

3+kk s prostorným dvor-
ním traktem a možností 
vytvoření parkovacích 

stání. Byty v podkroví 
byly doplněny o arkýře 
a střešní okna.

Dům zdobí výklenková 
kaple sv. Jana Nepomuc-
kého s nočním osvětlením. 
Jeho vytápění je zajištěno 
tepelným čerpadlem. Na-

chází se v bezprostřední 
blízkosti Minimarketu, Sta-
ročeské hospůdky, obec-

ního parku a autobusové 
zastávky.

Bytový dům je ve vlast-
nictví OÚ Jesenice, který si 
na jeho rekonstrukci vzal 
úvěr u České spořitelny 
ve výši 10 milionů korun. 
Stavbu provedla fi rma S-B 

Barták a subdodavatelem 
byla fi rma Střechy Ježek. 

František Vávra

Veselým, který ve vedení 
obce působil od roku 1976. 
A také s dosavadním staros-
tou Stanislavem Stoulilem, 
který vykonával svůj post 
dvě volební období. Nové 
vedení obce má ovšem vel-
kou podporu a v začátcích 
nám předchozí starosta 
i místostarosta pomáhají.

Kolik bylo kandidátů 

na vedoucí funkce?

Na oba posty byl vždy je-
den kandidát. Já jsem ve vol-
bě získal 7 hlasů, dva zastu-
pitelé se zdrželi hlasování. 
Budu pracovat jako uvolně-
ný starosta. Nový místosta-
rosta Oldřich Žirovnický 
získal plný počet hlasů. Bude 
ve funkci jako neuvolněný.

Jaká je vaše civilní 

profese?

Jsem učitel.
Nebude se vám po uči-

telství stýskat?

Ani tolik ne, jelikož budu 
i jako starosta stále učit na ZŠ 
Klučenice osm hodin týdně 
fyziku. Musím se ale rozlou-
čit se Střední zdravotnickou 
školou v Příbrami, kde již ne-
mohu kvůli starostování dále 

Věk nemůže být omluvenkou, že něco nejde, říká 
starosta Václav Vozábal

učit. Mrzí mě, že ke změně 
dochází v průběhu školního 
roku a přidělávám tím sta-
rosti vedení škol, kolegům 

a možná i některým žákům 
či jejich rodičům. Rozhodnu-
tí, zda pokračovat pedagogic-
kým směrem nebo se vydat 

novou cestou komunálního 
politika, nebylo snadné. Ale 
jak se říká: Nikdy není pozdě 
na to, začít dělat těžké věci…

Jaké jsou vaše předsta-

vy o budoucnosti obce?

Prioritou bude dotažení 
rozdělaných projektů. Na-

příklad zasíťování obecních 
pozemků určených k nové 
zástavbě, oprava místních 
komunikací, výstavba ví-
ceúčelového hřiště. V sou-
časné době je mnoho pro-
jektů, které nabízí zlepšení 
života v katastru naší obce. 
V rámci následujících za-
sedání zastupitelstva si vy-
tyčíme hlavní body a směr, 
kterým se budeme jako 
obec ubírat.

Ve funkci jste krátce. Už 

se na vás obrátili občané 

s nějakou prosbou?

V úřadu jsem od čtvrtka 
20. října. S pár maličkostmi 
občané již přišli. Jednalo se 
například o vývoz kontejne-
rů v našich osadách, štěpko-
vání větví, opravu uvolněné 
dopravní značky, vývoz jím-
ky a podobně. Mimo občany 
jsem již vyslechl i některá 
přání zaměstnanců obce 
a velitelů SDH a JSDH.

V regionu jste nejmlad-

ším starostou. Myslíte, že 

je váš věk výhodou nebo 

naopak?

Domnívám se, že věk 
není důležitý faktor pro po-
souzení, zda někdo může 

být dobrým nebo špatným 
zastupitelem, místostaros-
tou či starostou. Nemyslím 
si, že by věk mohl být nevý-
hodou, ale jelikož v Kluče-
nicích bydlím teprve šest 
let, musím se lépe seznámit 
s místním prostředím. Cítím 
velkou výhodu v tom, že 
můj táta již páté volební ob-
dobí starostuje v obci Hra-
cholusky, která je Klučeni-
cím velmi podobná, ať už co 
se týče rozlohy nebo počtu 
obyvatel. Mám tedy mož-
nost se v případě potřeby 
zeptat a inspirovat, jak řešit 
některé situace a každo-
denní starosti. Jako příklad 
toho, že věk není rozhodují-
cí faktor pro funkci starosty, 
bych rád zmínil například 
starostu obce Branišovice 
na jižní Moravě, osmadva-
cetiletého Marka Sovku, kte-
rý funkci starosty vykonává 
od svých 24 let a v posled-
ních volbách funkci obhájil. 
Budu se snažit vést obec, 
jak nejlépe budu umět a do-
stát své povinnosti řádného 
hospodáře. Věk nemůže být 
omluvenkou, že něco nejde.

Jana Motrincová

obdržel Michal Jiráček, kte-
rý s kandidaturou na funkci 
uvolněného starosty sou-
hlasil a byl zvolen. Podobný 
postup následoval u funkce 
místostarosty obce. Darina 
Pilíková, ač měla největší 
podporu voličů, za důvěru 
poděkovala, ale kandidaturu 
odmítla. Jako další v pořadí 
byli osloveni Stanislav Míka 
a Petr Pištěk, kteří ve volbách 
získali shodný počet hlasů. 

Při volbě se přihlíželo 
k počtu získaných hlasů

Neuvolněným místostaros-
tou Příčov se stal Petr Pištěk.

Jedním z dalších bodů 
programu bylo stanovení 
odměn za výkon funkcí ne-
uvolněných členů zastupitel-
stva. Při hlasování byla sho-
da v tom, aby místostarosta 
pobíral měsíční odměnu 
ve výši 10 tisíc korun a ostat-
ní zastupitelé 300 korun 
měsíčně s tím, že odměny 
budou poskytovány od 19. 
října letošního roku.        -mb-

Zkolaudovaný dům 
nabízí pět bytů

Nový starosta Klučenic Václav Vozábal se ujal funkce s chutí.

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

KOSOVA HORA Podle infor-
mace místostarostky obce 
Lenky Havlíčkové půjdou 
do opravy kaple sv. arch-
anděla Michaela v Kosově 
Hoře výnosy ze všech kul-
turních akcí. Připomněla, že 
v závěru loňského roku zís-
kala obec od církve bezúplat-
ně do svého vlastnictví hřbi-
tov, včetně kaple – barokní 
stavby téměř 300 let staré, 
která si zachovala původní 
podobu. 

„Objekt jsme převzali 

a mapujeme míru devastace, 

která bude zřejmě značná. 

Zatím jsme kontaktovali pa-

mátkový úřad a zjišťujeme 

možnosti různých dotací, 

které jsou ale komplikova-

né i vzhledem k tomu, že se 

jedná o kulturní památku. 

Bude to znamenat ze začátku 

hodně administrativy, vypra-

cování projektu a podobně. 

Náklady bude možné odhad-

nout až na základě projektu. 

Bez dotace se ale neobejde-

me,“ konstatovala Havlíčko-
vá s tím, že i v případě, že by 
žádost o dotaci uspěla, bude 
nutná fi nanční spoluúčast 
obce. A použít výtěžky z kul-
turních akcí je jednou z cest, 
jak prostředky získat. 

Tou nejbližší akcí pořáda-
nou obcí bude prodej sva-
tomartinského vína při slav-
nostech, které se uskuteční 
na náměstí v Kosově Hoře 
v sobotu 12. listopadu.    -mb-

starosta místostarosta

OBEC

Dublovice Jana Dufková Soňa Macešková, Jiřina Houdková

Jesenice Milan Jiroušek Miloš Jirásek

Kamýk nad Vltavou Petr Halada Josef Vencovský

Klučenice Václav Vozábal Oldřich Žirovnický

Kňovice Jiří Sůsa Tomáš Loch

Kosova Hora Martin Krameš Lenka Havlíčková

Krásná Hora nad Vltavou Jaroslav Kříž Jana Mašková

Křečovice Robert Nečas Monika Pechačová

Křepenice Jaroslav First Hana Švagrová

Milešov Jiří Vokrouhlík Miroslav Šplíchal

Nalžovice Jana Pšeničková Jiří Podrázký

Nedrahovice Čestmír Sosnovec Lubomír Budka

Nechvalice Jaroslav Mašek Jiří Hejhal

Osečany Pavel Pechač Petr Stránský

Petrovice Pavel Kubíček Dušan Šimeček, Vendula Vrzalová

Počepice Hana Kolínová Olga Kymlová

Prosenická Lhota Petr Červenka Vladimír Krejčí

Příčovy Michal Jiráček Petr Pištěk

Radíč Petr Šťovíček Josef Volf

Sedlčany Ivan Janeček Zdeněk Šimeček

Sedlec-Prčice Miroslava Jeřábková Pavel Král

Solenice volba odložena Lukáš Kornfeld

Svatý Jan Václav Hrubý Veronika Kytýrová, Tereza Vyhlasová

Štětkovice Tomáš Jiráček Karel Fiksl

Vojkov František Baťha Miroslav Babický

Vysoký Chlumec Jiří Svatek Luboš Hlaváček, Zuzana Dvořáková

REGION V tabulce přiná-
šíme přehled nově zvole-
ných starostů a místosta-
rostů v obcích regionu. 
Pouze ve čtyřech přípa-
dech (z 26 obcí a měst) 

usednou do starostenských 
křesel ženy. V Počepicích 
je situace výjimečná, tam 
i zastupitelstvo tvoří samé 
ženy, neboť v obci vznikla 
jediná kandidátka, která 

byla složená pouze z něž-
ného pohlaví. Počepické 
Amazonky tedy čekají čtyři 
roky klidné vlády. V Soleni-
cích byla volba starosty/ky 
odložena.          -red-

Starostenská křesla jsou až 
na jedno obsazená

sbírá zlozvyky jednotlivých 
osob, rodinné, národní, lo-
kální i profesní.

Do sbírky se zapojily 
ZUŠ Sedlčany, ZUŠ Sedlec-
-Prčice, 1. ZŠ Sedlčany, 2. ZŠ 
Propojení, ZŠ a MŠ Vysoký 
Chlumec, ZŠ a MŠ Krásná 
Hora nad Vltavou, GaSOŠE 
Sedlčany, Domov Sedlča-
ny, Nemocnice Sedlčany 
a Městská knihovna Sedlča-
ny. Zúčastnily se celkem asi 
tři stovky lidí od šesti do de-
vadesáti let. Někdo měl na-
víc připravené vyplněné 
dotazníky z rodin a přibylo 
také vyplněných dotazníků 
na webu sbirkazlozvyku.cz.

Proč zrovna já?
„Učitelka z místní ZUŠ 

nám domluvila i sběry v ne-

mocnici na oddělení dlouho-

dobé lůžkové péče. I když 

sbíráme úplně všude, člověk 

jde na tohle oddělení s divně 

nepatřičným pocitem, který 

si pamatuju z dob, kdy jsem 

za svou babičkou chodila 

do špitálu a kreslily jsme. Vy-

padala jsem tehdy jak napros-

tý exot, když všichni kolem 

řešili zdravotní stav svých 

blízkých a jejich potřeby a my 

jsme se bavily o ceně šroubo-

váku v roce 1980. Nakonec to 

ale vždycky dopadlo tak, že 

když rodiny z pokoje odešly, 

tak se k nám ostatní pacient-

ky v této absurdní činnosti při-

pojily,“ vzpomíná Kateřina.
Také v Sedlčanech nako-

nec strávila na nemocnič-

Kateřina Šedá sbírala 
na Sedlčansku zlozvyky

ních pokojích dlouhý čas, 
a i když se to z počátku ne-
zdálo, i odsud si odnesla dal-
ší zlozvyky do sbírky. A ne-
jen to: „Odnáším si to stejný 

jako vždycky. Nedokážu zlep-

šit zdravotní stav starších lidí, 

nevím co říct na větu: ‚Už chci 

umřít‘, ani nemám vysvětlení 

na otázku: ‚Proč zrovna já?‘. 

Ale i přesto máme všichni ná-

stroje přinést sem kus úplně 

normálního života, hodinu 

normálního dialogu o našem 

společném světě, i když se 

to na první pohled vlastně 

vůbec nehodí. Nakonec ale 

zjistíte, že neexistuje místo, 

kde se to hodí víc,“ zamýšlí se 
Kateřina Šedá.

Tisíc zlozvyků
„Všude byla vidět příprava 

na akci. Kateřina stále nad 

něčím žasla: nad interiéry, 

plakátem, tabulí zlozvyků, 

výtvarným zobrazením čes-

kého lva, kterého má i v logu 

projektu, obrazy Mendela, 

atmosférou míst, vstřícností 

k projektu, krásou Sedlčan-

ska i zápisy knihovnic. Sebra-

la asi tisíc zlozvyků,“ hodno-
tila Jaroslava Trojanová. „Její 

projekty jsou tvrdá práce, 

neustálé rozhovory s lidmi 

v terénu, následně zpracová-

ní dat, cesty po světě a život 

na cestě. Přesto jsem vnímala 

po celou dobu velmi silně její 

inspirativní náboj a lidskost.“ 

Příští rok v tuto dobu by 
mělo dojít k uzavření pro-
jektu.           Olga Trachtová 

Hadáčková

Na opravu kaple půjdou výnosy 
z kulturních akcí

Všechny skupiny zapojené do projektu se vyfotily se zakrytým 
obličejem.

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Sedlčany se po-
týkají s nedostatkem lékařů, 
tak jako i jiná města. Ná-
hradu se nepodařilo zajistit 
za praktickou lékařku Olgu 
Burianovou, ze specialistů 
přestala dojíždět z Příbrami 
kožní lékařka Kateřina Star-
ková a defi nitivně ukončila 
v prosinci loňského roku am-
bulanci ORL Zuzana Ferro-
vá, která dál působí v Dob-
říši. Bez náhrady zůstala 
také zubní ordinace po Iloně 
Šauerové... 

Obyvatelé tak mohou na-
být dojmu, že radnice a za-
stupitelé města se problé-
mem nezabývají. Na téma 
zdravotnictví jsme hovořili 
s doktorem Karlem Markem, 
zastupitelem, který na další 
čtyři roky obhájil tuto pozici 
a v minulém volebním obdo-
bí působil ve zdravotní a so-
ciální komisi.

Čtyřměsíční 
maraton se blíží 
k cíli

„Jako člen městské rady 

a předseda zdravotní a sociál-

ní komise jsem se snažil učinit 

kroky, aby se situace zlepšila. 

Došlo k řadě jednání, jak se 

zdravotními pojišťovnami, 

tak s lékařskou komorou 

nebo zdravotním odborem 

krajského úřadu. Na velmi 

dobré cestě je nástup jedné 

zubní lékařky. Je původem 

z Ukrajiny, má za sebou tři-

cetiletou praxi, z Univerzity 

Karlovy má osvědčení o pl-

ném vzdělání. Splnila náleži-

tosti potřebné k vykonávání 

svojí činnosti. Znamená to, 

že nepotřebuje garanta pro 

provádění praxe. Je to potvr-

zeno jak děkanátem UK, tak 

po mém jednání s předsed-

kyní stomatologické komory 

na Příbramsku,“ avizoval 
dobrou zprávu Karel Marek 
s tím, že nyní bude následo-
vat další fáze – příprava or-
dinace, kdy si zubní lékařka 
zajišťuje potřebný materiál.

„Je to pro ni obtížné 

i z fi nančního pohledu. Po-

sledním krokem by mělo 

být podání žádosti o regis-

traci na zdravotní odbor 

krajského úřadu,“ informo-
val dále s tím, že pokud 
vše dopadne dobře, tak by 
mohl být celý maraton do-
savadních čtyřměsíčních 
jednání ukončen ještě v zá-
věru letošního roku. Podle 
jeho slov nic nyní nebrání 
tomu, aby došlo začátkem 
příštího roku k otevření 
ambulance. Žádost, která 
bude podána na krajský 
úřad ohledně výběrové-
ho řízení, bude v podsta-
tě na tu ordinaci, kterou 
svým odchodem do dů-
chodu doktorka Šauerová 
uzavřela. Marek předpo-
kládá, že by nastupující zu-
bařka měla mít do té doby 
uzavřeny smlouvy se vše-
mi nebo s většinou zdra-
votních pojišťoven tak, jak 
to bylo u doktorky Šauero-
vé. Od pojišťoven již získa-
la příslib. 

Zatím zastupitel Marek ne-
zná jednoznačnou odpověď, 
na jaké adrese ukrajinská zu-
bařka bude péči zajišťovat, 
protože výkon její profese je 
vázán na Sedlčany, ale není 
spojen přímo s místem staré 
polikliniky. 

Upozornil, že podle legis-
lativy není možné jít časově 
víc zdravotní péči naproti 
tím, že hned několik úkonů 
se děje zároveň, ale jednot-

livé kroky na sebe musí na-
vazovat. „Není možné mít 

místo pro ordinaci, kterou 

vybavíte, současně si zajis-

títe povolení od hygieniků 

a současně podáte žádost 

na zdravotní pojišťovny kvůli 

uzavření smluv a mít regis-

traci od kraje. Tyto kroky 

jsou postupné,“ zdůraznil. 
Připomněl, že administrativ-
ní kroky se prodlužují i tím, 
že na vyjádření k danému 
případu má daný úředník 
vždy patnáct dní. A až se zís-
káním razítka je možné se 
posunout o kus dál...

Sedm bodů 
pro ambulantní 
zdravotnictví

Potvrdil to, co již řekl ve-
řejně před volbami: „Budu 

se snažit osobně o zlepšení 

ambulantní zdravotní péče. 

Proto jsem vypracoval tako-

vý obecný ‚jízdní řád‘, který 

se dá využít pro získání lé-

kařů jak z České republiky, 

tak ze zahraničí. Obsahuje 

doporučení, jak postupovat, 

aby mohli v Sedlčanech ote-

vřít soukromou praxi,“ sdělil. 
„Materiál Sedm bodů pro am-

bulantní zdravotnictví je při-

praven a může být aplikován 

na všechny lékaře, o které má 

město zájem,“ podotkl. 

Marek sdělil, že i v sou-
časné široké koalici, kterou 
zvolené čtyři subjekty po ko-
munálních volbách uzavřely, 
prosazuje rekonstrukci staré 
polikliniky. „První i druhé 

poschodí by pro zřízení am-

bulancí vyhovovalo. Podle 

mého odhadu by v každém 

patře mohly vzniknout dvě 

až tři ordinace. Samozřejmě 

vnitřní prostory potřebují zá-

sadní rekonstrukci a ideální 

by bylo udělat ji už v příštím 

roce.“ Za velkou výhodu 
označil, že jde o městský 
majetek, a tak by odpadlo 
hledání místa, kde by lékaři 
mohli pracovat. „Samozřej-

mě by se v její zadní části mu-

sel vybudovat výtah,“ dodal 
věcně. 

Za další návrh, jak při-
lákat lékaře, je podle jeho 
přesvědčení nabídnout re-
gulované, nikoliv komerční 
nájemné, mezi kterým je 
i v Sedlčanech značný rozdíl. 
„Lékař tak ušetří v současné 

době minimálně padesát tisíc 

korun ročně, což není malá 

částka,“ propočítával. Karel 
Marek za účinnou motivaci 
pro mladé lékaře považuje 
podporu bydlení v Sedl-
čanech. „Město byty v této 

těžké době nestaví, to je eko-

nomicky naprosto nereálné, 

ale může dojednat s nějakým 

subjektem nájemní bydlení,“ 
naznačil schůdné řešení. 

Radnice vyzve kraj 
k vypsání dotace

„Městský úřad Sedlčany 

může jako servisní organi-

zace pomoci při zařizování 

ordinace. Mladý lékař nemá 

zpravidla na to, aby za mi-

liony nakoupil potřebné 

vybavení, bez něhož ordi-

naci neotevře,“ pokračoval. 
Poznamenal, že se snažil 
na krajském úřadu prosadit, 
aby byl v rámci Středočeské-
ho kraje vypsán dotační titul 
na podporu mladých lékařů. 
„To se zatím nepovedlo, před-

stava úředníků na kraji je ta-

ková, že lékařů je dost. To je 

ale omyl. Není! Stačí se podí-

vat na webové stránky kraje, 

kde jsou na lékaře vypsána 

opakovaně a bez úspěchu vý-

běrová řízení,“ dodal. Věří, že 
zastupitelé i v novém složení 
vyzvou kraj opakovaně k vy-
psání dotačního titulu.

„Město může opět půso-

bit jako servisní organizace 

a poradit, jak dotaci nebo 

hypotéku s minimálním navý-

šením úrokové sazby získat,“ 
přibližoval dokument, který 
zpracoval. „Existují ještě další 

možnosti podpory, ale ty zá-

leží už na názoru rady města 

a především zastupitelstva,“ 
doplnil. Připustil, že s mo-
tivační fi nanční podporou 
má osobní dilema. „V Sedlča-

nech jsou lékaři, kteří ve měs-

tě působí celý život a nic po-

dobného od města nezískali. 

To by mi nepřipadalo moc 

férové. Já bych podporoval 

především způsoby, jak lé-

kařům pomoci s vybavením, 

bydlením, prostory pro jejich 

praxi a podobně,“ doplnil. 
V hledáčku má prý zastu-

pitel Marek i další lékařku – 
zubařku a také čtyři až pět 
lékařů dalších odborností. 
„Tam jsem k informacím opa-

trný, protože bych jednání při-

rovnal k běhu kus za startov-

ní čárou,“ naznačil a dodal, 
že nelze vyloučit, že se na-
konec rozhodnou pro jinou 
lokalitu, než je Sedlčansko. 

Marie Břeňová

SEDLČANY Maximální mě-
síční odměny, které mohou 
být vypláceny neuvolně-
ným zastupitelům města, 
upravuje ve Sbírce zákonů 
z roku 2017 nařízení Vlá-
dy a pozdějších předpisů. 
V souladu s touto legisla-
tivou návrh odsouhlasili 
přítomní na ustavujícím 

jednání nově zvolených 
zastupitelů 17. října, a to 
bez připomínek. 

Zastupitelé odhlasovali, 
aby počínaje dnem usta-
vujícího zastupitelstva po-
bírali členové rady města 
odměnu ve výši 6 600 ko-
run měsíčně. Předsedové 
kontrolního a fi nančního 

výboru a předsedové ko-
misí počínaje dnem zvole-
ní do své funkce budou do-
stávat odměnu 2 500 korun 
měsíčně. Zastupitelé, kteří 
budou rovněž členy výbo-
rů, členové komisí nebo 
členové zvláštních orgánů, 
mají odsouhlasenu měsíč-
ní odměnu 1 750 korun, 

kdy bude pro vyplácení 
rozhodujícím datem zvo-
lení do funkce. Členové za-
stupitelstva, kteří nebudou 
mít žádné další funkce si 
polepší částkou 1 250 ko-
run měsíčně. 

Při souběhu několika 
funkcí náleží neuvolněné-
mu členovi zastupitelstva 

měsíční odměna podle 
té funkce, která je hono-
rována nejvyšší částkou. 
V případě ukončení man-
dátu zastupitele a nástupu 
náhradníka na uvolněné 
místo bude odměna posky-
tována dnem složení slibu 
nového zastupitele.

Marie Břeňová

Město je na nejlepší cestě získat 
brzy novou zubní lékařku

Zastupitelstvo schválilo odměny pro neuvolněné členy

Karel Marek se chce 
dál zaměřit na získá-
vání lékařů pro region 
Sedlčanska.
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přijmeme zaměstnance na pozice:
ZÁMEČNÍK – SVÁŘEČ
Požadujeme: zkušenosti se svařováním podmínkou, spolehlivost,  
                      pracovitost a zručnost, (svářečský průkaz výhodou)

POMOCNÝ DĚLNÍK DO KOVOVÝROBY
Požadujeme: spolehlivost a pracovitost

Více informací na tel.: 732 240 341, info@lisy-dvorak.cz

Hledáme novou posilu na pozici 

PRODAVAČKA/PRODAVAČ 
do zavedené firmy Voda-Topení-Plyn František Skalický v Sedlčanech, 
která se zabývá prodejem vodoinstalatérského a topenářského zboží

Náplň práce: prodej instalatérského a topenářského materiálu

Místo práce: Sedlčany
Platební podmínky – dle dohody

Kontakt: František Skalický 602 437 479, frantisek.skalicky@seznam.cz

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          249/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           250/22

Pronajmu byt o vel. 3+1 (stavebně 
upravený z 2+1) v Sedlčanech, Na Sever-
ním sídlišti. Byt je volný od 11/2022. Ná-
jemné vč. poplatků je 13 000 Kč, kauce 
20 000 Kč. Tel.: 792 309 899.          251/22

Prodám vykrmená prasata, váha cca 
200–250 kg, cena v živém 40 Kč/kg. Tel.: 
737 407 647.                252/22

Pronajmu byt 3+1 v Petrovicích. Tel.: 
606 906 083.                253/22

Koupím historický motocykl nebo 
moped. Tel.: 777 746 668.         254/22

Koupím srovnávačku s protahem 

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

KDR nebo Rojek. Tel.: 774 707 147.    255/22

Koupím rotačku za traktor, val-
ník a náhradní díly na IFA W50. Tel.: 
732 426 082.            256/22

Sedlčanské technické služby, s. r. o.
PŘIJMEME PRACOVNÍKA 
pro údržbu komunální techniky

Vyučen v oboru automechanik nebo opravář zemědělských strojů
Pracovní poměr na dobu neurčitou

Pracovní doba 40 hodin týdně

Bližší informace osobně v sídle společnosti K. H. Máchy 651
po tel. domluvě na tel.: 728 216 494 

nebo e-mail: info@stssedlcany.cz

Firma FENIX STAV s. r. o.

nabízí celoroční práci zkušeným nebo jen 
šikovným řemeslníkům na pozice:

ZEDNÍK, TESAŘ, KLEMPÍŘ,

POKRÝVAČ, STAVEBNÍ DĚLNÍK

Tel.: 603 542 651, 603 836 871

Možnost navštívení 25 otevřených hodin, jejich seznam 
najdete na www.propojeni.cz

Od 16 hodin se koná odpoledne plné aktivit a překvapení 
pro předškoláky a jejich rodiče s názvem 

Hrajeme si na prvňáčka

2. ZŠ Propojení pořádá 
ve čtvrtek 3. listopadu 

od 8 hodin 
DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

SEDLČANY Rada města Sedl-
čany podpořila žádost školní 
jídelny 2. ZŠ Propojení o vy-
bavení novou myčkou nádo-
bí. Radní uznali argumenty, 
že stávající je opotřebovaná 

a její opravy by přesahovaly 
pořizovací hodnotu. Nákla-
dy v přibližné výši 180 tisíc 
korun budou hrazeny z pro-
středků města.

Marie Břeňová

SEDLČANY Kontrola letošního roz-
počtu města Sedlčany neukázala 
žádné dramatické výkyvy v hos-
podaření. Jednotlivé kapitoly jsou 
plněny podle očekávání. 

Příjmy za devět měsíců jsou 
plněny z 84 procent a z výdajové 

strany městské kasy je zatím čer-
páno 65 procent. Ale jde o číslo 
trochu zavádějící, protože některé 
faktury za provedené práce ještě 
v té době nebyly účtovány nebo 
byly před datem splatnosti.

Marie Břeňová

Rozpočet je zatím 
v dobré kondici

Jídelna bude mít 
novou myčku
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OBEC

Dublovice 5 0 0 0 2 3 1 4 2 2 4 1 1

Hřiměždice 0 0 1 1 0 0 0 0 1 0 2 1 0

Jesenice 0 0 0 0 1 0 0 2 3 1 0 0 1

Kamýk nad Vltavou 5 4 2 1 2 2 1 1 3 3 5 3 1

Klučenice 1 1 0 0 0 0 1 1 1 0 0 0 0

Kňovice 0 0 0 0 1 0 0 0 1 0 0 1 0

Kosova Hora 1 1 1 0 1 0 2 0 3 4 4 3 0

Krásná Hora nad Vltavou 5 2 1 1 1 2 4 5 4 4 2 2 2

Křečovice 1 4 3 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 0 0 1 1 0 3 0 0 0

Nalžovice 2 1 4 1 2 1 1 1 2 1 1 2 1

Nedrahovice 1 1 1 1 1 1 1 2 1 1 3 1 1

Nechvalice 3 2 2 1 1 1 2 1 2 1 1 1 4

Osečany 1 0 0 0 0 0 0 0 1 0 0 0 0

Petrovice 7 1 1 3 2 2 3 2 2 2 4 4 1

Počepice 0 0 0 0 1 0 1 1 3 1 0 0 0

Prosenická Lhota 0 0 0 0 1 0 1 0 2 0 0 1 0

Příčovy 2 0 0 1 0 0 2 2 2 0 0 0 0

Radíč 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 1 0 0

Sedlčany 16 14 17 12 12 16 15 11 14 19 17 15 7

Sedlec-Prčice 10 8 8 5 6 3 5 8 12 10 8 2 2

Solenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0 1 1

Svatý Jan 1 0 0 1 0 1 1 1 0 0 1 0 0

Štětkovice 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 0 0 2 2 3 5 3 1 0 3 4 0 0

Vysoký Chlumec 3 2 2 0 0 1 3 2 3 3 0 3 1

Zduchovice 3 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 69 42 47 32 39 42 49 47 63 59 58 42 24

REGION Za poslední říjnový 
týden se snížil počet pozitiv-
ně testovaných na covid–19 
v našem regionu ze 42 
na 24, což znamená pokles 
o téměř o 43 %. 

Vyšší počet, než tomu bylo 
před týdnem, mají o jednoho 
v Jesenici a o tři v Nechvali-
cích. V osmnácti obcích fi gu-

ruje ve statistice stejné číslo 
jako minule. Devítka obcí má 
nižší počet nakažených, než 
v předposlední kolonce.

V sobotu 29. října bylo 
v obci s rozšířenou působnos-
tí Příbram rovných 100 naka-
žených, z toho dva byli v ne-
mocnici. Od 23. října se tady 
jejich počet snížil o 27 %. Sedl-

čansko mělo ke stejnému dni 
29 nakažených, což je o 17 % 
méně, než před týdnem. V ne-
mocnici byl jeden nakažený 
pacient. Votice se svými 15 ob-
cemi měly v sobotu tři naka-
žené. Zde se tedy snížil stav 
o 40 %. Péči nemocničního 
personálu nepotřeboval ani 
jeden z nich.                       -oth-

SEDLČANY Město Sedlča-
ny a jeho osady by měly 
být lépe chráněny před 
případnými povodněmi 
díky projektu, na který 
má radnice od Minister-
stva životního prostředí 
ČR přislíbenou fi nanční 
podporu. Jde o investi-
ci ve výši 5,55 milionu 
korun, včetně DPH. Do-
tace má podle předpo-
kladů pokrýt 70 procent 
uznatelných nákladů 
s tím, že spoluúčast 
bude hrazena z měst-
ského rozpočtu. 

Lepší ochrana před 
povodněmi spočívá 
ve vybudování řídícího 
pracoviště a rozmístění 
bezdrátových hlásičů 
ve městě a některých 
jeho osadách, a to spolu 
s propojením a velíny. 
„Konkrétně projekt bude 

řešit nedostatky stávají-

cích komponentů varov-

ného systému spočívající 

zejména v posílení sla-

bého signálu v určitých 

místech – především 

v pokrytí prostoru pro 

informace veřejnosti. 

Komponenty stávající-

ho systému dosluhují 

a na trhu nejsou k dispo-

zici náhradní součástky,“ 
uvedl Jan Kundrlík, ve-
doucí odboru krizového 
řízení Městského úřadu 
Sedlčany. 

Upřesnil, že by tak 
měly nově varovné hlá-
siče pokrývat i novou 
zástavbu v Sedlčanech 
nebo zkvalitnit slyšitel-

nost v lokalitách – kon-
krétně například v ul. 
28. října nebo v ulici 
Na Morávce. „Varovný 

systém bude rozšířen 

také do osad Oříkov, Oří-

kovec, Libíň, Solopysky 

u Třebnic, Třebnice a Šti-

leček. Dále dojde k pře-

sunu vysílacího pracovi-

ště na stožár u objektu 

sedlčanské hvězdárny,“ 
sděloval Kundrlík. Nyní 
budou následovat admi-
nistrativní kroky – tím 
prvním bude zpracová-
ní podkladů pro vydání 
rozhodnutí o poskytnutí 
dotace, která je již přislí-
bena. „Předpokládáme, 

že k uskutečnění pro-

jektu dojde v průběhu 

příštího roku,“ podotkl 
Kundrlík. 

Varovný systém má 
podle jeho přesvědčení 
velký význam. Potvrdil, 
že ten stávající se při 
letošních vytrvalých 
deštích velmi osvědčil. 
„Z grafů, které se dají 

na jednotlivých čidlech 

varovného systému zob-

razit, je přehledné, jak 

se situace ohledně výše 

hladin vyvíjí. Velkým 

přínosem jsou předsu-

nutá čidla v Měšeticích 

a v Kosově Hoře, která 

nás s předstihem upo-

zorní na možný vývoj si-

tuace. V případě potřeby 

by tyto grafy mohly být 

použity jako důkazní 

materiál pro objasnění 

situace,“ doplnil.
Marie Břeňová

Sedlčany mají 
od ministerstva 
příslib na dotaci pro 
lepší ochranu před 
povodněmi

SEDLČANY Na první tis-
kové besedě, kterou vedl 
několik dnů po svém zvo-
lení starostou Sedlčan 
Ivan Janeček, zazněla také 
informace o výměně po-
zemků o rozloze kolem tři-

ceti tisíc metrů čtverečních. 
„Rada města schválila 19. 

října na základě smlouvy 

s Janem Pejšou směnu,“ uve-
dl starosta s tím, že do měst-
ského majetku se tak do-
stane také plocha v areálu 

chovatelů Pod duby. „To 

je pro nás stěžejní. Budova 

stála na pozemku pana Pejši 

a nyní se scelí s parkem, tak-

že bude celé území ve vlast-

nictví města,“ upřesnil. Pou-
kázal na zákon, který hovoří 

o tom, že každá budova i po-
zemek by měly mít stejného 
majitele. 

Další plochy, které si 
oba partneři vyměňují, se 
nacházejí v okolí Sedlčan – 
například v lesích Kolihovy, 

v lokalitě Roudný, Prosenic-
ká Lhota, Luhách a podob-
ně. Připustil, že směna může 
být v budoucnu pro obě 
strany důležitá i z hlediska 
případné žádosti o dotace. 

Marie Břeňová

Rada města schválila výměny 
pozemků

Stavy nemocných klesají 
v desítkách procent
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investic měl na starosti stroje a zařízení zahr-
nuté do vlastní investiční výstavby. Na rok jsem 
narukoval na základní vojenskou službu a když 

jsem se vrátil do civilu, tak nastal bouřlivý rok 
1989. Listopadové dny mě zastihly na sedlčan-
ském i příbramském náměstí, dokonce v sobo-
tu 18. listopadu jsem byl služebně v Praze a vi-
děl jsem, že se něco mimořádného děje a snažil 
se hned zjistit víc.

Sehrála změna režimu následně něja-

kou důležitější roli ve vašem pracovním 

uplatnění?

Podnik ZRUP se začal v roce 1990 až 1991 ště-
pit, v té době jsem změnil profesi, rok jsem byl 
dispečerem nákladní dopravy v ČSAD. V roce 
1992 jsem si založil privátní dopravní fi rmu SPS 
Příbram, která existuje třicet let. Výročí jsme se 
všemi zaměstnanci oslavili v sobotu 22. října.

V čem spočívá hlavní činnost SPS, kolik 

lidí zaměstnává a co s fi rmou bude po va-

šem zvolení starostou?

Provozujeme kamionovou dopravu. Máme 
osm nákladních aut a jezdíme po celé Evropě. 
Firma má dvanáct zaměstnanců. Mám v ní ur-
čité závazky, které musím splnit. Udělám maxi-
mum pro to, aby mohla fungovat dál. Byla by 
škoda, kdyby po takové době zanikla – posled-
ních třicet let to byl můj svět. 

To vysvětluje, že jste byl až dosud pro 

řadu lidí „neviditelný“. Ti, kteří vás znali, 

vás nespojovali s politikou, ale se Sedl-

čanskou kotlinou nebo místním veterán 

klubem...

I když jsem v Sedlčanech postavil dům, žiji 
tu s rodinou, tak mojí nevýhodou v komunika-
ci s okolím posledních tří desítek let bylo, že 
jsem ráno z města odjel a vrátil se večer. Proto 
i opačně platí, že já tváře řady lidí často znám, 
vím, že do města patří, ale zpřetrhala se mi pa-
měť, pokud jde o jejich jména.

Bylo to těžké sednout si na starosten-

skou židli?

Hodně. Doma jsme moji kandidaturu pro-
bírali s tím, že mi moji nejbližší doporučovali, 
abych to šel zkusit. Když viděli volební výsled-
ky, tak to komentovali dotazem, zda jsem si ne-
ukrojil veliký krajíc...

Jak velký krajíc si podle vašeho názoru 

ukrojili vaši předchůdci? 

Starostové, jak Jiří Burian tak Miroslav Höl-
zel, nastavili laťku hodně vysoko. Udělali oba 
ohromný kus práce. Chceme na jejich práci 
navázat, ale současně některé věci dělat tro-
chu jinak. Proto jsme pro uskupení, za které 
jsem šel již před čtyřmi lety do voleb, po-
jmenovali Nová šance pro Sedlčany a letošní 
Šance pro Sedlčany. Přejeme si zužitkovat to, 
co předchozí vedení města za posledních 32 
let udělalo a svoji práci posunout trochu dál 
a sloužit lidem. Jsem přesvědčený, že vedení 
města nemá vládnout nad městem, ale město 
spravovat a má sloužit lidem. 

Máte ztíženou situaci tím, že bývalý sta-

rosta je nemocný a nemůžete s ním některé 

věci konzultovat. Jak vám pomáhá na nové 

pozici místostarosta Zdeněk Šimeček nebo 

tajemník Vojtěch Hlaváček?

Se Zdeňkem Šimečkem máme dobré vzta-
hy. Osobně jsem jej potkal a hovořil s ním po-
prvé v životě až v povolebních vyjednávacích 
setkáních. Od prvního dne – tedy od úterý 18. 
října – spolupracujeme, vzájemně se respek-
tujeme a on se mi snaží pomoci. Já jeho rady 
přijímám, protože byl místostarostou i v před-
chozích čtyřech letech, a protože nyní není 
možnost se pravidelně vídat s Miroslavem 
Hölzelem, tak je to pro mě největší spojka pro 
úřad. S bývalým starostou jsem hovořil za-
tím prostřednictvím telefonu. Až se 
uzdraví, tak mě určitě seznámí na-
příklad s otázkou vodohospodářství. 
Samozřejmě mi pomáhá i Vojtěch 
Hlaváček, což je tajemník na svém 
místě. Je to člověk fundovaný a kte-
rý velmi dobře zná problematiku 
města. Já doma o něm říkám, že 
mám vedle svojí kanceláře chodící 
lexikon městské správy (úsměv).

Co jste v nové funkci na radnici 

v prvních dnech už podnikl?

Všechno je tu pro mne nové. 
Popravdě řečeno, zatím se rozkou-

kávám, byť jsem byl hned zavalen dotazy 
na provoz. Musel jsem se nejprve seznámit se 
zaměstnanci, abych věděl, na koho se obrátit. 
Plánuji, že všechny společnosti, které mají něja-
kou vazbu na městský úřad, navštívím. Už jsem 
se setkal se zástupci obchodních společností – 
s Jiřím Daňkem ze Sedlčanských technických 
služeb a s Ondřejem Sůvou z Městské tepláren-
ské. S ním musíme řešit záležitosti kolem tepla 
a kotelen – dvou velkých plynových a dalších 
devíti, které nelze připojit na centrální zdroj. 
Jednání jsem už měl se zástupcem dobrovol-
ných hasičů Milanem Šerákem. Je skutečně 
mnoho lidí, zaměstnavatelů a organizací, která 
chci navštívit. Nechci je jmenovat, abych na ni-
koho nezapomněl nebo nevzbudil dojem, že 
chci někoho upozadit. 

Plánujete na radnici nebo v příspěvko-

vých organizacích města personální změny, 

případně zřízení nové pozice?

Určitě ne, v žádném případě. Žádné takové 
radikální věci nemám v plánu!

Jaké máte záliby a zbude vám teď na ně 

čas?

Od dětství jsem stavěl modely letadel 
a do současnosti jsem zůstal členem mode-
lářského klubu. Později jsem získával také 
lásku ke starým strojům. Funguji ve Veterán 
klubu Sedlčany jako tajemník. Občas se sna-
žím opravit starý motocykl nebo automobil. 
Zálib bych měl víc, ale den má jen čtyřiadva-
cet hodin. Vzhledem k tomu, jaký závazek 
jsem si na svá bedra nyní vzal, tak budu mu-
set omezit i to, čemu jsem se dosud věnoval. 
A přitom bych nechtěl zapomínat na svoji ro-
dinu. Mám ještě jedno takové tajné a veliké 
přání – jsem třicet let majitelem historického 
automobilu Tatra z roku 1934 a rád bych jeho 
renovaci dokončil. Příští rok bych se s touto 
předválečnou tatřičkou při Městských slav-
nostech Rosa projel...

Máte nějaké osobní krédo?

Krédo? Chovat se k lidem přátelsky, slušně, 
a hlavně je respektovat, protože ten, kdo neu-
mí respektovat lidi, tak neumí respektovat sám 
sebe. Věřím, že nikoho nezklamu. 

Marie Břeňová

ZPRAVODAJSTVÍ

Jásalka Band v Petrovicích
SDH Mezihoří pořádá v sobotu 12. listopadu 

od 16 do 19 hodin v Obecním domě 
v Petrovicích vystoupení populární dechové 

hudby Jásalka Band. Toto vystoupení je 
určeno k poslechu a tanci.

Prodej vstupenek bude od 15 hodin 
v Obecním domě.

Srdečně vás všechny zve SDH Mezihoří

Nový starosta Sedlčan Ivan Janeček 
byl dosud pro některé obyvatele města 
neviditelný

Vlastní volbě na ustavujícím jednání předcházel slib 
dvaceti přítomných zastupitelů. Po přečtení textu 
„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, 
v zájmu města Sedlčany a jeho občanů a řídit se Ústa-
vou a zákony České republiky,“ stačilo pronést slovo 
slibuji a vše potvrdit podpisem, jak to udělal i součas-
ný starosta Ivan Janeček.

Dokončení ze strany 1
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PETROVICKO První světová 
válka zásadním způsobem 
poznamenala v Petrovi-
cích a okolí životy mnoha 
rodin. Zástupci obce, ha-
siči, pamětníci i veřejnost 
v pátek 28. října v Den 

vzniku samostatného Čes-
koslovenska uctili tichou 
vzpomínkou padlé válečné 
hrdiny nejprve v Zahrád-
ce, Petrovicích a nakonec 
Obděnicích. 

Před tím, než zazněla 
v Zahrádce česká státní 
hymna v živém podání 
Pšeničkovy kapely, položi-
li zástupci hasičů SDH Za-
hrádka Jiří Soukup a Petr 
Marešovský na památník 
věnec v barvách trikolory. 
Účast hasičských jedno-

tek byla při pietním aktu 
velmi silná. Hasiči zaplnili 
celou náves. 

„Ještě před rokem jsem 

bral tento významný den 

jako připomínku dávné 

minulosti. Jako připomín-

ku něčeho, co se nás už 

netýká. Jako připomínku 

konce první světové války. 

Avšak letošní rok 24. úno-

ra začala válka na Ukra-

jině a i když se u nás 

neválčí, je to něco, co se 

nás dotklo přímo. V Pet-

rovicích i tady v Zahrádce 

máme uprchlíky z Ukra-

jiny, válka se nás dotkla 

i zdražením cen i energií, 

i po emoční stránce. Jak 

se zdá, přichází v Evropě 

doba, kdy se budou stavět 

pomníky, podobné jako je 

tento. Mám přání, aby těch 

pomníků bylo co nejméně, 

aby bylo co nejméně obě-

tí. Aby válka co nejdříve 

skončila!“ řekl ve své řeči 
mimo jiné starosta Petro-
vic Pavel Kubíček.

Poté velitel hasičů 
Petr Štěpánek zavelel 
has ičským jednotkám 
rozchod. Ty pokračova-
ly nejdříve do Petrovic 
a poté do Obděnic. 

Na památníku v Zahrád-
ce je celkem pět jmen pad-
lých vojínů: František Hej-
hal, Josef Hejl, František 
Hácha, Josef Škoch a Bo-
humil Suchan. František 
Hácha byl jednou z prv-
ních obětí obce ve válce, 
Vánoc roku 1914 se již ne-
dožil. V Petrovicích byla 
zmíněna jména Rudolfa 
Bambase, který zemřel 
v boji u Monte Fior, Ludví-
ka Habarta a Bohumila Ne-
rada, který zahynul u Go-
rice. Z Kuní Josefa Hájka, 
ze Skoupého Emanuela 
Bílka, v Obděnicích Aloise 
Mikoty a Rudolfa Šafránka, 
z Ohrady Josefa Hájka, kte-
rý zemřel v polní nemocni-
ci v Osiagu. 

Pietní akt patřil nejen 
jmenovaným, ale všem, 
kteří za nás všechny v mi-
nulosti položili životy. 

Jana Motrincová

PŘÍČOVY Za slunného, 
téměř letního počasí, se 
v blízkosti větrného mlý-
na u Příčov shromáždilo 
v sobotu 29. října několik 
desítek lidí. Zástupci od té 
nejstarší po nejmladší ge-
neraci přišli na malou slav-
nost, kterou bylo posvěcení 
znovuobnoveného křížku. 

Modlitbu, spolu s při-
pomenutím duchovního 
významu tohoto místa pro 
obce Příčovy, Dublovice 
i obyvatele dalších míst re-
gionu, pronesl farář Stani-
slav Zápotocký. Poděkoval 
také všem, kteří se o vzkří-
šení drobné sakrální památ-
ky zasloužili. Největší podíl 

nelze upřít Alici Tomkové, 
majitelce zdejšího zámku. 

K události se ještě vrátí-
me.               Marie Břeňová

SEDLEC-PRČICE  Sed ím 
u jednoho stolu s Petrem 
Kroužilem. Vlastně ani 
nevím, jak ho charakteri-
zovat, protože toho dělá 
opravdu mnoho. Ostatně, 
právě jeho poměrně široké 
spektrum zajímavých akti-
vit dalo vzniknout našemu 
novému seriálu.

Větu z titulku slýchá 
po prohlídkách právě vzni-
kajícího areálu Vítka z Prči-
ce. „To, co se tady připravu-

je, není snad v celé Evropě,“ 
říká a vysvětluje, co tím 
myslí: „Po šesti stech letech 

budujeme goticko-románský 

hrad. Ukazujeme velikost 

nejen rodu Vítkovců, ale ce-

lého národa Čechů a zemí 

Koruny české.“

Na tuto páteřní myšlen-
ku se postupně začaly na-
balovat další věci a hlavně 
další kontakty. Mezi těmi 
významnými je například 
krumlovský kastelán Pavel 
Slavko nebo archeolog Jiří 
Šindelář, který se v posled-
ní době proslavil objevením 
části hřebu z Kristova kříže 
v milevském klášteře. Díky 
němu má Petr také portrét 
Judity, královny Vítka z Pr-
čice. Hodně věcí, které po-
různu získává, má ale zatím 
v šuplíku. Čeká na lepší 
fi nanční situaci. „Karel IV. 

taky taktizoval. Ve správný 

čas ustoupil, aby se stejně 

k té myšlence dostal. Přemy-

sl Otakar to tolik neuměl, 

spory ho zničily a my jsme 

spadli dolů,“ odkazuje se 
na historické zkušenosti.

Jeho hlavními činnostmi 
je provoz restaurace a pi-
vovaru Vítek z Prčice, pro-
dejny potravin a skiareálu 
v Kvasejovicích. K tomu 
buduje zmíněný historický 
areál, kde budou nejen ex-
pozice, ale také ubytovací 
kapacity v dobovém hávu. 
„Je nás tady zatím osm 

na stálo, k tomu asi dva-

náct lidí na výpomoc. Ale 

nejsou to zaměstnanci, tady 

je to posádka budovaného 

hradu,“ říká s úsměvem 
a dodává, že tak to bývalo 
kdysi u Rožmberků, třeba 
na Krumlově.

Zkušenosti s památkáři 
má výborné: „Já památku 

vytvářím. Sice od nich nedo-

stanu ani korunu, ale třeba 

Vlasta Ouroda, náměstek 

ministra kultury, mi slíbil, že 

se tady do Vánoc objeví a že 

mi zkusí s něčím pomoct. Če-

kám jihočeského hejtmana 

Martina Kubu, dobrou spo-

lupráci mám se středočeskou 

hejtmankou Petrou Pecko-

vou,“ připojuje také zkuše-
nosti s politiky. Finančně mu 
každoročně přispívá i se-
nátor Petr Štěpánek, který 
tuto tradici převzal po svém 
předchůdci Jiřím Burianovi 
a původní částku deseti tisíc 
ještě zvýšil na dvojnásobek.

Díky tomuto příspěvku 
můžeme mimo jiné vidět 
u vchodu do areálu kopii 
dokumentu z roku 1220 po-
depsaného v Kojetíně u Pet-
rovic. Jde o pamětní desku, 
nad kterou stojí socha Vítka 
z Prčice. Jejím autorem je 
Michal Mašek ze Sedlčan. 
„Chci ji pak dát do Kvasejovic 

na sjezdovku, která se poma-

lu v letním provozu promění 

na Panství Vítka z Prčice. Zde 

by měla být větší, v životní ve-

likosti. Na této jsme se dopus-

tili pár chyb, které na té dru-

hé už nebudou,“ slibuje Petr 
Kroužil. Návštěvníci obou 
areálů pak budou moci zkou-
mat, v čem se obě sochy liší.

Olga Trachtová 

Hadáčková

V Í T E K  Z  P R Č I C E  ( 1 )

Museli jsme jít do Prčice, 
abychom byli hrdí na to, 

že jsme Češi

Socha Vítka z Prčice střeží 
vstup do areálu.

Hasiči zaplnili při vzpomínkovém 
aktu celou náves

Obnovený křížek pokropila 
svěcená voda

Posvěcení se ujal farář Stanislav Zápotocký. Na snímku s ním je 
Gabriel, syn Alice Tomkové.

Věnec v barvách trikolory položili v Zahrádce Jiří Soukup a Petr 
Marešovský.
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SEDLČANY Věděli byste, zda je vyšší 
sedlčanská radnice nebo kostel sv. 
Martina, zda okruh na Mrskošov-

ně v Luční ulici měří 100 metrů, 550 
nebo 1500 metrů? Pokud ano, a ještě 
byste ke správným odpovědím při-
dali tři další, vylosovali byste si ně-
kterou ze zajímavých cen – například 
knihy o regionu, vstupenky na kul-
turní představení do KD Josefa Suka, 
trička, tašky, hrnečky nebo některé 
další suvenýry s logem města, pětilis-
tou rožmberskou růží. 

Kvíz připravily na úterý 25. října 
pracovnice Turistického informač-
ního centra (TIC) Sedlčany. Pro děti 
mají připraveny jiné otázky, na které 
nemusely odpovídat jen jediný den, 
ale celoročně. Odměnou pro luštitele 
jsou drobné dárečky od Asociace tu-
ristických center. 

Začalo to prodejem 
vstupenek

„Akce má návaznost na Světový 

den pro rozvoj informací, který byl za-

ložen OSN v roce 1972. Asociace turi-

stických informačních center vyhlásila 

Týden turistických informačních cen-

ter s tím, aby si každé vybralo konkrét-

ní den. Jejím významem je varování 

veřejnosti před zdroji, které přispívají 

k dezorientaci. Pro člověka je důleži-

té, aby se mu dostalo pravdivých in-

formací,“ vysvětlila Markéta Křivská, 
vedoucí TIC Sedlčany. 

„Náš dnešní kvíz upozorňuje 

na fakta nebo objekty, s nimiž se oby-

vatelé i návštěvníci běžně setkávají, 

ale víc o nich nepřemýšlí,“ pozname-
nala. Pokud jde o dotaz na srovnání 
výšek radnice a kostela, tak podle 
měření, které prováděla se zaměst-
nancem městského úřadu Tomášem 
Langerem, vítězí radnice. „Výšku rad-

nice vyčetl z plánu a kostel měřil po-

mocí laserového metru,“ doplnila. 
Křivská připomněla, že informač-

ní kancelář v Sedlčanech založila 
v roce 1991 Jana Špalová v přízemí 
radnice a hlavní náplní byl v té době 
prodej vstupenek. Služba pro turisty 
prošla změnou názvu na dnešní TIC 
a změnila i adresu. Od roku 2017 má 
zázemí na náměstí jen o několik me-
trů níže než dřív. Značně se rozšířily 
i služby, které centrum nabízí. Podle 
statistiky je vyhledalo za celý rok 
2021, který byl ještě poznamenaný 
koronavirem, 5 862 návštěvníků. Le-
tos, kdy do konce roku ještě zbývá 
víc než dva měsíce, je již jejich počet 
7 292. Převládají čeští turisté. Svědčí 
o tom i zápisy v návštěvní knize. 

Sedlčany, přátelské 
místo Via Czechia

„Mladí hodně využívají k informa-

cím o ubytovacích nebo stravovacích 

zařízeních, o památkách a zajíma-

vostech regionu aplikace se svých 

mobilních telefonech. Ale často k nám 

přesto zajdou pro tištěný materiál 

nebo u nás využijí službu veřejného 

internetu. Hodně využívají venkovní 

zásuvku k připojení na wifi  nebo nabi-

tí elektrokola,“ vypočítávala některé 
aktivity Křivská. 

Možná zatím málokdo ví, že Sedl-
čany jsou přátelským místem Via Cze-
chia. O co konkrétně jde? „Stezky Via 

Czechia představují ucelený, důkladně 

zmapovaný a podrobně popsaný sys-

tém nejdelších turistických a poutních 

dálkových tras v České republice. Cel-

kem čtyři trasy jsou vyznačeny samo-

statně pro pěší turistiku, cykloturistiku 

nebo zimní turistiku na lyžích. Celko-

vá délka všech tras činí 7 170 kilomet-

rů. Trasy Severní stezka a Jižní stezka 

procházejí celou Českou republikou 

od nejzápadnějšího po nejvýchodněj-

ší bod, sledují převážně státní hranici 

a překračují nejvyšší vrcholy pohra-

ničních hor. Stezka Slezskem nabízí 

alternativu Severní stezky, příhraniční 

trasy doplňuje Stezka středozemím, 

která spojuje nejsevernější a nejjižněj-

ší body České republiky.“ Tři knihy 
autora Jana Hocka, které nám uká-
zala, vše detailně popisují, včetně 
putování Sedlčanskem. Na otázku, 
jaký konkrétní význam pro poutní-
ky má zapojení Sedlčan do projektu 
Via Czechia, vedoucí vysvětlila: „Je 

to kromě Greenway – zelené stezky 

Prahy–Vídeň další stezka procházející 

městem. My jako přátelské místo dopl-

níme cyklistům pitnou vodu, mohou 

si u nás nabít telefon a pokud mají 

zájem, tak jim Pavel Bednář, ředitel 

Sportovních areálů Sedlčany, dovolí, 

aby si zdarma postavili na přespání 

na městském pozemku stan.“ 

Ze suvenýrů, kterých je celá řada, 
prý bývá největší zájem o magnetky 
a vizitky pro turistický deníček. 

Volba České televize 
„Česká televize si nás letos vybrala 

jako jedno z míst pro zábavné a vzdě-

lávací soutěžení dětí s Déčkem. Keška 

s unikátním kódem byla umístěna 

na hvězdárně a na TIC byly pracovní 

listy a účastníci si tu mohli vyzved-

nout unikátní kód,“ zmínila pro zají-
mavost Křivská. 

Tip na výlet: Skryté 
příběhy

V kanceláři TIC je nepřehléd-
nutelná upoutávka na hru Skryté 
příběhy. „Putovat je možné podle 

aplikace v mobilu. Dvě naše trasy 

jsou vedeny z nádraží ve směru Koli-

hovy, kde se nachází památník ame-

rickým letcům. Cestou se plní různé 

úkoly, za které účastníci dostávají 

body. K našim příběhům namluvila 

komentář herečka a dabérka Vale-

rie Zawadská. Soutěž je celorepub-

liková. Zájem o hru mají často celé 

rodiny,“ upozornila a doporučila ji 
nejen turistům a cyklistům ze vzdá-
lenějších míst. Nové informace, 
zábavu a poučení přinese podle 
jejího přesvědčení i lidem žijícím 
v regionu. Je to tip zaměstnankyň 
TIC na víkendový výlet.

Marie Břeňová

Je vyšší radnice nebo kostel? Za správné odpovědi mohli 
luštitelé dostat v turistickém informačním centru zajímavé ceny

Markéta Křivská (vlevo) upozornila na nový kalendář Sedlčanska od Milana Dlou-
hého. Ivana Podlipská ukazuje, že drobných dárků pro soutěživé děti i dospělé mají 
v kanceláři dostatek.
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KLUČENICE Vydávám se 
do Klučenic na den ote-
vřených dveří v místní ma-
teřské škole. Je úterý 25. 
října. Teprve včera tady ro-
diče dokončili vše, co bylo 
potřeba, aby to mohlo být 
s plnou parádou. A zaměst-
nanci obce zde pracovali 
ještě dnes dopoledne.

Na stolech na zahradě 

jsou talíře a tácy s občerst-
vením, o které se postaraly 
maminky. Ty také stojí opo-
dál u stolů plných oblečení. 
„Máme i bazárek,“ vysvětlu-
je mi Stanislava Suchá, ve-
doucí učitelka MŠ Zvoneček. 

„Tuto zahradu nikdo ne-

využíval,“ ukazuje mi Su-
chá prostor, který se stal 
s velkou pomocí rodičů 
školkovou zahradou. Ze 
šatny do něj vedou nové 
velké prosklené dveře. Ješ-
tě na začátku letních prázd-
nin tu bylo jen okno. „Měly 

přijít 13. srpna, ale přišly až 

první týden v září. Otvírali 

jsme tedy o týden později,“ 
vzpomíná.

Před školkou sice je 
dětské hřiště, ale veřejné. 
Prostor pod oknem šatny 
se tedy jevil jako ideální 
pro zřízení zahrady nové, 
na které je prostor pro po-
sezení, zahradničení i hry 
dětí. O to, aby odpovídala 

představám učitelek a po-
třebám dětí, se během 
mnoha brigád postara-
li sami rodiče. Poslední 
byla i s rožněním v novém 
krbu, také postaveném ro-
diči. V plánu je i společné 
stanování.

Vše začalo v roce 2019. 
Po výběrovém řízení ale 
přišel covid a rekonstrukce 
se musela odložit. Problé-
mem bylo najít zhotovitele. 
Nakonec se to ale podařilo 
a na začátku prázdnin se 
stavební fi rma mohla pus-
tit do díla, které trvalo dva 

měsíce. Pak ještě rodiče 
dva měsíce pracovali na za-
hradě.

Nová je 
i koupelna

Nové je také hygienické 
zázemí školky pro děti i uči-
telky. Jeho rekonstrukci 
předcházelo vyčištění od-
padní kanalizace, která už 
zapáchala. Kromě nových 
barevných obkladů, toalet, 
umyvadel a sprchového 
koutu je zde také pračka. 
„Hygiena nám to povolila, 

pereme jenom tady. Ruční-

ky ani povlečení se nenosí 

domů, o všechno se postará-

me,“ říká Stanislava Suchá 
s tím, že sama přešívala pe-
řinky a polštáře z velkých, 
které školka dostala darem, 
na malé, které odpovídají 
velikosti dětí i lehátek.

Také v prostoru třídy 
došlo k dílčím změnám: 
„Máme novou interaktivní 

tabuli, pořídili jsme nové 

knihovny. Ze Šablon jsme 

koupili i tablety,“ odkazu-
je se na dotační program 
ve školách hojně využíva-
ný právě pro zakoupení 
digitálního vybavení. „Sice 

to mají i doma, ale je nová 

doba, nová technika, tak 

chápeme, že se s tím musí 

naučit,“ podotýká. Z dů-
vodu vysoké nemocnosti 
a rozšíření dětských aler-
gií zakoupili již v minulém 
roce také čističku vzduchu.

„Tady je víc prostoru,“ 
hlásí jedna z příchozích ma-
minek. „Byla tu ještě taková 

barevná stěna, kterou jsem 

nechala odstranit,“ vysvět-
luje Stanislava Suchá ono 
optické zvětšení. 

Náklady na rekonstruk-
ci byly hrazeny z dotace 
a rozpočtu zřizovatele, tedy 
obce Klučenice. Ta dodala 
také materiál na vybudová-
ní zahrady a její zaměstnan-
ci se postarali o výstavbu 
oplocení. Vedle nové zahra-
dy má vzniknout ještě jed-
na další, tentokrát atletická 
pro základní školu.

Učitelky i rodiče 
září spokojeností

Školka má aktuálně zce-
la naplněnou kapacitu 24 
dětí. Těm nejmladším ještě 
nejsou tři roky. „Když jsem 

v roce 2016 nastoupila, bylo 

tu šest dětí. Hrozilo, že se 

školka zavře. Objížděla 

jsem okolí a lákala rodiče, 

ať dají děti k nám. Nebrá-

ním se ani dvouleťákům, 

i když nemáme ani chůvu, 

ani asistentku,“ vzpomíná 
Stanislava na své začátky 
v Klučenicích.

Kromě spádové oblasti 
sem dojíždí také děti z Mi-
lešova nebo Lašovic, které 
patří pod Kovářov. „Líbí se 

jim tady, někdy ani nechtě-

jí domů. I rodiče vidí, že 

máme různé akce. A mnoho 

z nich říká, že tady nechají 

děti i do školy,“ říká Stanisla-
va spokojeně.

„Jsem tady opravdu 

šťastná,“ sděluje mi usmě-
vavě i s vědomím toho, že 
ve školce tráví nadstan-
dardní čas. „Vedu fl étničky, 

keramický kroužek, jezdí-

me do divadla, plánujeme 

Drakiádu a vánoční trhy. 

Betlém v životní velikosti, 

který stojí každoročně u roz-

svíceného stromu, jsme také 

dělaly ve školce s dětmi,“ 
uvádí výčet svých aktivit.

Dětem se věnuje spolu se 
svou kolegyní Evou Slanco-
vou. Spolupracují s hasiči, 
mysliveckým sdružením, 
zemědělským družstvem 
a dalšími partnery a sponzo-
ry. „Máme motto Bez lásky to 

nejde. To jsme vymyslely s bý-

valými kolegyněmi na Jáně,“ 
odkazuje se ke svému před-
chozímu zaměstnání.

Vděk putuje hlavně 
směrem k rodičům: „Jsem 

na ně pyšná. Takoví rodiče, 

to je dar.“ Spokojenost je 
oboustranná: „Na takovou 

malou obec s omezenými 

prostředky je školka hezky 

zařízená, všichni se snaží, 

starají se o interiér i exteri-

ér. Je spousta akcí, výletů, 

programů pro děti. Jsou zde 

kroužky. Pořád se něco děje,“ 
pochvaluje si se souhlasným 
přikyvováním dalších mami-
nek Monika Štecherová.

Společně se Stanislavou 
Suchou pak vzpomínají 
na nejrůznější akce na za-
hradě, sportovní den, do-
pravní výchovu, divadla, 
prezentaci elektrických 
autíček a další. „Letos 

jsme chodili i na houby. 

Děti ráno přinesly košíky 

a mámy pak měly veče-

ři,“ dodává jako perličku 
na závěr Stanislava.

Olga Trachtová 

Hadáčková

MOKŘICE Poslední říjnová 
sobota patřila v Mokřici 
rybářům, kteří lovili míst-
ní rybník vedle kulturního 
domu. Rybník vydal i kapi-
tální kousek. Stal se jím tol-
stolobik vážící přes deset 
kilogramů živé váhy.

Zásluhu na vydařené 
akci mělo krom pořadatelů 
a místních obyvatel i velmi 
pěkné podzimní počasí, 
v poledne teploměr dosa-
hoval ke dvacítce. Vylove-
né ryby se na hrázi třídily 

podle druhu a velikosti 
a ihned se prodávaly zá-
jemcům. Při výlovu nechy-
běly rybí speciality i živá 
hudební produkce v podá-
ní dvou muzikantů – Jana 
Sedláčka a Ladislava Kofro-
ně. Po okolí voněly uzené 
i pečené ryby. Ten, kdo 
neholdoval pochoutkám 
z čerstvých ryb, nebyl 
ochuzen a pořadatelé mu 
nabídli uzené kuře, klobá-
su… Na výběr toho bylo 
dost. I přes velkou návštěv-

nost obsluha vše zvládala 
na výbornou a ve frontách 
se stálo jen chvíli. 

Oblíbená akce se zde 
zřejmě konala naposledy. 
Majitel rybníka neobno-
vil nájem vodní plochy. 
Akce se tak za rok přesune 
výhradně do kulturního 
domu (přebudovaného 
z bývalého vepřína), kde 
se budou konat rybí hody. 
Bohužel již bez oblíbeného 
výlovu zdejšího rybníka.

Jana Motrincová

Mateřská škola prošla rekonstrukcí, má i novou zahradu

O poslední výlov byl mimořádný 
zájem

Dle dostupných informací se výlov letos konal naposledy.

Součástí dne otevřených dveří byl i bazárek zorganizovaný 
maminkami.
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v létě. Teploty tak šplhaly 
přes dvacet stupňů, což 
sice přivítali příchozí, ale 
už méně to vyhovovalo 
rybám. Potvrdil nám to 
v rozhovoru i ředitel Šti-
čí Líhně ESOX Tábor Ol-
dřich Pecha, s nímž jsme 
mluvili v závěru prvního 
dne výlovu.

Musík se v minulých 

letech potýkal v létě 

s nedostatkem vody. Jak 

tomu bylo letos?

Po dlouhé době jsme jí 
měli tady v rybníku dosta-
tek, takže předpokládáme, 
že letos bychom mohli vy-
lovit více než padesát tun 
ryb. Několik roků jsme 
byli nuceni produkci dělat 
na nižší vodě, ale teď voda 
přitekla, byly zaplaveny 
i dlouho nezaplavené úse-

ky rybníka, takže produk-
ce bude celkově vyšší, než 
v minulých letech. 

Co říkáte na dnešní 

počasí?

Počasí je výjimečné, 
protože je tady určitě přes 
dvacet stupňů. Výlov jde 
standardně, ale právě po-
časí nás žene dopředu. 
Snažíme se, abychom rybu 
dostali co nejdříve z vody 
ven. Voda je teplá a ryba 
potřebuje být v čisté vodě, 
aby se tolik neunavila, pro-
tože v teplejší vodě jí chybí 
kyslík. Auta proto navazu-
jí v rychlém sledu jedno 
na druhé. Ryby odvážíme 
do sádek, kde se dostanou 
do čisté vody a bude jim 

Rybáři mohli být při výlovu Musíka spokojeni. Většina ryb 

měla díky dostatku vody mezi třemi až čtyřmi kilogramy
lépe, než tady v rybníce 
na síti.

Znamená to, že pod-

statnou část rybníka vy-

lovíte už dnes? 

Určitě. Myslím si, že 
dnes vylovíme osmdesát, 
možná i devadesát procent 
ryb. Zítra to bude trochu 
i taková ukázka naší práce 
pro lidi, kteří sem přijdou. 

Jak velkou úrodu le-

tos vydá Musík a které 

ryby v ní budou zahrnu-

ty kromě kapra?

Tentokrát je všechno 
prakticky v režii kapra, pro-
tože ostatních druhů ryb 
je v Musíku velice málo. 
A to přesto, že jsme sem 
nasazovali velké množství 
štik a candátů. Myslíme si, 
že kvanta kormoránů, kte-
ří tady po celý rok létali, 
nám tuto násadu totálně 

zlikvidovali. Vylovili jsme 
proto jen pár štik. Veške-
rá obsádka dravých ryb 
je téměř pryč, ale celkově 
jsme s produkcí rybníka 
spokojení, protože kapr je 
excelentní. Ryba je krásná, 
většinou má mezi třemi až 
čtyřmi kilogramy.

Je povoleno kormorá-

na střílet?

Výj imečně můžeme 
odstřel provádět v ome-
zeném množství. Je to 
ale hodně složité, protože 
kormorán je velice chyt-
rý a není jednoduché ho 
ulovit. 

Zítra rybník dolovíte. 

Co bude následovat?

Teď máme rybu na pod-

ložní síti, která nám umož-
ňuje to, že celý den jenom 
vydáváme rybu. Zítra se 
půjde s vodou dolů a bu-
deme dolovovat rybu zase 
na podložní síť, kterou 
ještě dnes opět položíme. 
Potom síť dáme pryč a bu-
deme dolovovat už jenom 
ručně. Pak se hned rybník 
zastaví, pustí se sem voda 
z Vrbska, což je další ryb-
ník v okolí, který je na řadě 
v tomto povodí pokud se 
týká výlovu. Přes víkend 
pustíme do Musíka vodu 
a příští týden lovíme ryb-
ník Podlesek v Praze, který 
má násadu pro Musík. Již 
v úterý sem poputuje nová 
násada. Tito kapři mají 
zhruba jeden kilogram.

Kolik rybářů se dnes 

a zítra podílí na výlovu?

Je tady kolem pětadva-
ceti lidí. Většina z nich je 
z Nedrahovic.

Ryby z Musíka si ne-

kupuje výhradně český 

konzument. Kam poputu-

jí letos?

Skoro všechny půjdou 
na export do Berlína. Kva-
lita z Musíka je tam ceněná 
a my jsme za to rádi. Také 
já, když si vybírám rybu, 
tak zásadně odtud.

U Musíka 
přistávaly 
vrtulníky

Součástí výlovu byl 
po několika letech opět do-
provodný program, který 
byl letos premiérově obo-
hacen o vyhlídkové lety vr-
tulníkem nejenom nad ryb-
níkem, ale i do okolí. Lety 
zajišťovala fi rma Heliczech 
se sídlem v Hradci Králové 
a její majitel Jiří Podolský 
nám řekl: „Dnešní lety trvají 

podle požadavků pasažérů 

a základní je po dobu pěti 

minut. V akci jsou dva naše 

vrtulníky, ale celkem jich 

máme osmnáct. Zájem je 

při výlovu na počet přícho-

zích lidí docela slušný. Lé-

táme po celé republice nad 

čtyřmi sty padesáti městy 

od dubna až do konce září 

v podobném stylu jako tady 

u Musíka. Každý se může 

z výšky podívat na svůj 

dům. Nad Sedlčanskem lé-

táme každý rok, ale na vý-

lovu jsme poprvé.“

Společnost Heliczech 
pozval k Musíku Jiří 
Tůma, který zajišťoval kro-
mě odvozu ryb v jednom 
z vozů a cateringu dopro-
vodný program u rybníka. 
„S touto fi rmou spolupra-

cuji už hodně let. Vždy, 

když jsem na kotlině nebo 

na některé z předváděcích 

zemědělských akcí, tak je 

zvu,“ svěřil se Jiří Tůma. 
Na otázku, zda už také 
v některé z přestávek při 
výlovu se už ve vrtulníku 
svezl, s úsměvem odpo-
věděl, že ještě ne, ale že 
se na to společně s Oldři-
chem Pechou chystají. 

Jiřímu Tůmovi, jenž 
je členem rybářské strá-
že a hospodaří na sedmi 
rybnících na Sedlčansku, 
pokud se týká občerstve-
ní na hrázi Musíka po dva 
dny pomáhaly tři kuchař-
ky z Tábora, které s ním 
spolupracují na větších 
akcích. Další kuchařka 
společně se svým kolegou 
přijela z hotelu na Monínci 
a pomáhala rovněž kuchař-
ka z bufetu Jiřího Tůmy 
v Sedlci-Prčici.

Ryby se hemžily 
i v akváriích

Po dvou letech byla 
na jednom z břehů Musí-
ka instalována ve více než 
deseti akváriích a dvou 
bazénech také expozice 
okrasných a dalších slad-
kovodních ryb. Tuto vý-
stavu si po oba dva dny 
prohlíželi nejenom maji-

telé akvárií a zahradních 
jezírek. V nádržích plavali 
malí obecní kapři i kapři 
koi, karasi, cejni, okouni, 
líni, candáti, boleni, amuři, 
a také tolstolobici, sumci, 
jeseteři nebo štiky. Všech-
ny tyto ryby, žijící většinou 
v našich tocích a dalších 
vodách, přivezli zaměst-
nanci Rybářství Hodonín, 
sesterské organizace Štičí 
líheň ESOX Tábor. 

A pokud se příchozí už 
dost nabažili samotného 
výlovu, ochutnávek a pro-
hlídky vystavených nádr-
ží, mohli se zaposlouchat 
do produkce kapely Kle-
nováci. Trojice muzikantů 
měla ve svém repertoáru 
hlavně známé lidové pís-
ničky a neváhala zahrát po-
sluchačům na jejich přání.

David Myslikovjan

Rybáři tentokrát pracovali v extrémně teplém počasí.

Oldřich Pecha (vpravo) a rybář Jiří Tůma, který při výlovu zajišťo-
val také občerstvení a doprovodný program.

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům 
1. 11. Koncert učitelů ZUŠ

tradiční podzimní koncert; 

18:00

9. 11. Poutníci

kapela vystoupí s pořadem 

Přes 50 let v country; 19:30

15. 11. Jakub Smolík

koncert věčného romantika 

s doprovodnou skupinou; 

19:30

16. 11. Blue Orchestra

tradiční podzimní koncert 

sedlčanského big bandu; 

19:30

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
5. 11. Kamýcká zábava

hraje kapela Elán revival; 

20:0

 Rovina
5. 11. Posvícenské pose-

zení u kytar

hraje Rovina band; 20:00

 Petrovice – Obecní dům
11. 11. Posvícenská 

zábava

hraje kapela Fantom; 20:00

12. 11. Jásalka Band

vystoupení populární de-

chové kapely; 16:00

 Sedlčany – Pohoda club
12. 11. Poletíme?

koncert skupiny Poletíme?; 

21:00

16. 11. 15 let Pohody – 

live bands

oslava 15. výročí založení 

Pohoda clubu, vystoupí 

Just for Being, Kung-Fu 

Girlz, ATD; 20:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Rok s krajkou VIII.

výstava členek Krajkové-

ho klubu; vernisáž 5. 11. 

v 16:00, od 4. 11. do 30. 11.

Je včera, bude dnes 

a byla zítra

poezie Jana Skácela 

na schodišti, součást festi-

valu Den poezie; 7.–20. 11.

 Sedlčany – kult. dům

Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece; 

do 3. 11.

Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila; vernisáž 7. 

11. v 17:00

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; do 20. 11.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
4. 11. Literatura jako 

zábava II.

o dějinách a základních 

textech literárních žánrů 

fantasy, sci-fi , thrilleru, 

detektivky a dalších; 18:00

 Sedlčany – muzeum
4. 11. Tereza Daněk: Půl 

roku v obytňáku II. část

přednáška o Balkánu 

od slovinských vodopádů 

po Řecko; 18:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
5. 11. Světáci

známá hudební komedie 

v podání Divadelní společ-

nosti Háta; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
6. 11. Maková panenka 

a motýl Emanuel

pohádkové představení pro 

děti s písničkami; 15:00

 KINO

 Sedlčany 
3. 11. Utama

fi lmový klub; 20:00

4. 11. Zoufalky

česko-lotyšská komedie; 20:00

5. 11. Indián

česká komedie; 20:00

11. 11. Za vším hledej 

ženu

vztahová komedie; 20:00

12. 11. Dobrý šéf

španělská komedie; 20:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Komunitní centrum
11. 11. Svobodné děti – 

komunitní promítání

projekce dokumentu o dob-

rovolném přístupu dětí 

ke vzdělávání; 19:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
2. 11. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

3. 11. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Cvočkaři Hořovice; 19:00

4. 11. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Rumola; 

18:30

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Huroni Vršovice; 20:25

5. 11. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Domino; 12:00

Novit Neveklov – HC Hrá-

dek; 14:00

5. 11. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Kobra Praha B; 17:00

6., 13. 11. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

6. 11. Pohárové utkání

HC Miličín – SG Štětkovice 

B; 16:30

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:25

HC Žabáci Solopysky – HC 

Votice; 20:20

7. 11. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Rebel 

Sázava; 18:30

HC Čerti Křepenice – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

9. 11. Pohárové utkání

HC Huroni Vršovice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

AHC Nový Knín – TJ Slavoj 

Obecnice; 20:25

11. 11. Pohárové utkání

HC Hrádek – DSK Daleké 

Dušníky; 18:30

HC Votice – HC Olbramovi-

ce; 20:25

12. 11. Pohárové utkání

HC Domino – Stará garda 

Štětkovice; 14:00

Rybníkáři – HC Žabáci 

Solopysky; 16:00

Rumola – HC Miličín; 18:00

 Kosova Hora – sokolovna
5. 11. Beer pong turnaj

turnaj v pivním pongu

 Sedlčany – nám. T. G. M.
5. 11. Radeckého marš

tradiční turistický pochod, 

42. ročník, trasa 16 km; 9:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
5. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vltavou 

– SK Kosova Hora; 14:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
5. 11. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sedlice; 14:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
5. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Sokol Jesenice; 14:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
6. 11. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Obo-

ry; 14:00

 Petrovice – hřiště
6. 11. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – Obořiště; 

14:00

12. 11. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Nový 

Knín; 13:30

 Dublovice – hřiště
6. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – SK 

Březnice 1918; 14:00

13. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Krásná Hora; 13:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
6. 11. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Horky 

nad Jizerou; 14:00

13. 11. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

Velké Popovice; 13:30

 Jesenice – hřiště
12. 11. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Zduchovice; 13:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
2., 9., 16. 11. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

4. 11. Pohádková babička

čtení knížky o vodě, násle-

duje Vodní výtvarná dílna; 

15:00

4. 11. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí auto-

ry navštěvující 2. stupeň ZŠ 

nebo SŠ; 16:00

7. 11. Jak bagr dělal bugr

interaktivní program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

10. 11. Naučte se předčí-

tat jako herci

workshop pro děti, rodiče 

a všechny, kteří chtějí dě-

tem číst nahlas; 13:00

11. 11. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí au-

tory navštěvující 1. stupeň 

ZŠ; 13:00

11. 11. Tanec je poezie 

beze slov

taneční vystoupení dětí ze 

ZUŠ Sedlčany, navazuje 

Svatomartinská výtvarná 

dílna; 15:00

11. 11. Háčkované panenky

výroba panenek na kurzu 

Šikovné ruce; 18:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kostel Nanebevzatí Panny 
Marie
2. 11. Uctění Památky 

zesnulých

setkání na kamýckém 

hřbitově k uctění Památky 

zesnulých; 18:00

 Sedlčany – hvězdárna
4., 5., 11., 12. 11. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Nechvalice
6. 11. Posvícení

 Sedlčany – kult. dům
8. 11. Výroční členská 

schůze místního spolku 

Svazu diabetiků ČR

13:00

 Petrovice – náměstí
11. 11. Vítání svatého 

Martina

 Vysoký Chlumec – před 
budovou úřadu
11. 11. Lampionový prů-

vod na svatého Martina

15:30

 Sedlec-Prčice – zahrada 
ZUŠ
11. 11. Vítání svatého 

Martina a lampionový 

průvod

vystoupení dětí, lampio-

nový průvod, vystoupení 

Pánů ze Zvěřince, úniková 

hra; 16:30

 Kosova Hora – náměstí
12. 11. Svatomartinské 

slavnosti

vystoupení Dudáckého sou-

boru ZUŠ Sedlčany, příjezd 

svatého Martina, svatomar-

tinské víno; 14:00
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VELBĚHY Že i jedna z nejmen-
ších osad v regionu může 
žít společenským životem, 
dokazují členové místního 
sboru dobrovolných hasičů. 
Na nedávné oslavy osmis-
tého výročí první zmínky 
o Velběhách, na nichž se rov-
něž podíleli, navázali další 
akcí. Společně s duchovním 
otcem soutěže, chalupářem 
Lubošem Prajerem, ji nazvali 
Velběžský štrúdlfest.

Nejenom Luboš Prajer, 
ale i všichni hasiči, byli jistě 
překvapeni velkou účastí ne-
jenom soutěžících hospody-
něk, a rovněž jednoho sou-
těžícího, ale také celkovým 
počtem návštěvníků akce. 
Sousedského setkání spoje-
ného se soutěží o nejlepší 
místní štrúdl roku se totiž 
v hasičském klubu na návsi 
zúčastnilo v sobotu 29. října 
bezmála čtyřicet lidí, takže 
se do klubovny sotva mohli 

vejít. Také oni mohli oku-
kovat patnáct vystavených 
štrúdlů, z nichž dvanáct bylo 
sladkých, dva slané a jeden 
dokonce bio. Posuzování ale 
měla na starosti „odborná“ 
porota degustátorů, která 
nejdříve hodnotila vzhled 
jednotlivých závinů a ná-
sledně i jejich vůni a chuť. 

Ještě předtím ale du-
chovní otec Štrúdlfestu pří-
tomné seznámil s tím, jak 
celá akce vznikla. „Zhruba 

před čtyřmi měsíci mě při 

oslavách založení Velběh 

několik místních výtečníků 

v pokročilém večerním čase 

oslovilo s tím, že by nebylo 

špatné uspořádat Štrúdlfest,“ 

uvedl Luboš Prajer. „Slovo 

dalo slovo, ale přesto jsme 

byli tak trochu v rozpacích, 

jestli všechno dobře dopad-

ne. Teď, když ale vidím těch 

patnáct vystavených skvos-

tů, jsem rád, že jste pro tuto 

legraci zvedli ruku. Vidím, 

že minimálně první etapu 

máme úspěšně za sebou.“

A úspěšné byly i etapy 
zbývající. Jenom degustátoři 
toho měli docela dost, proto-
že ochutnat patnáct štrůdlů 
za velice krátkou dobu není 
žádná legrace. Všichni si 
však vedli zdatně a hlavně 
spravedlivě, včetně nejstar-
šího člena sboru SDH Velbě-
hy Stanislava Svatka, který 
oslavil už jednadevadesáté 
narozeniny. 

Ještě před vyhlášením 
výsledků Luboše Prajera 
doplnil starosta SDH Vel-
běhy Lukáš Tožička, aby 
vše uvedl na pravou míru. 
„S těmi výtečníky to nebylo 

úplně přesné,“ řekl s úsmě-
vem. „Myšlenka uspořádat 

ve Velběhách Štrúdlfest žije 

minimálně tři roky, a tím vý-

tečníkem, kdo přišel s tímto 

nápadem byl právě Luboš. 

A při oslavách výročí Velběh 

opozdilci, kterým se ještě 

nechtělo domů, navrhli den 

na konci října. A tak jsme 

Lubošovi řekli, že mu to tedy 

uděláme.“

Po pečlivém zvážení 
poroty certifi káty s nápisy 
Královna Štrúdlfestu 2022 

a nejoriginálnější štrúdl zís-
kala Marie Myslikovjanová 

ze Sedlčan, která jezdí pra-
videlně do Velběh za svojí 
maminkou. Navíc obdržela 
kuchařskou zástěru se zla-
tou korunkou, kterou jistě 
uplatní nejenom při pečení 
soutěžních štrúdlů.         -red-

SEDLČANY Po šestnácté Den 
pro dětskou knihu spojí 
město Sedlčany s pokusem 
o další český rekord a s do-
provodným programem 
vážícímu se k adventnímu 
období. Na sedlčanské ná-
městí T. G. Masaryka zvou 
na sobotu 26. listopadu 
za hlavní pořadatele místní 
knihovnice s partnery akce, 
kterými jsou v letošním roč-
níku vedle klubu Velká Ko-
bra a města Sedlčany také 
České energetické závody. 

Zadání: Nejvíc 
lidí s koledou

Podpořit vznik nového 
českého rekordu může ka-
ždý, kdo v 16 hodin pro-
jde speciální bránou. U ní 
bude prezident Agentury 
Dobrý den z Pelhřimova 
Miroslav Marek sčítat, kolik 
lidí bude mít s sebou kole-
du, která odpovídá zadání. 
Blanka Tauberová, ředitelka 
městské knihovny, vysvět-
lila, že uznána bude koleda 
v jakémkoliv provedení: 
„Koleda může být v knize, 

zpěvníku, učebnici, noto-

vém záznamu, na perníku 

nebo na CD, DVD, ‚elpíčku‘, 

na kazetě, ale musí být jasné, 

že jde o originální nahrávku 

a že na nosičích skutečně ko-

leda je. U současných textů je 

podmínkou předložení celé-

ho znění v češtině, jen jedna 

sloka nemůže být uznána.“

Připomněla také, že se 
akce koná po dvouleté pau-
ze, protože její uspořádání 
nebylo možno uskutečnit 

kvůli koronaviru. „Věřím že 

Sedlčany, díky zapojení se co 

největšího počtu lidí, získají 

další certifi kát o uznání re-

kordu Nejvíce lidí s koledou“, 
vyslovila přání. Vzpomně-
la přitom na úctyhodných 
564 účastníků, kteří přijali 
výzvu pořadatelů v roce 
2019 a přišli na náměstí se 
„sněhovou“ vločkou, která 

musela být vytvořena lid-
ským přičiněním. Sešly se 
vločky háčkované, paličko-
vané, perníkové, vyřezané 
ze dřeva, zhotovené z kovu, 
korálků, látky i plastu.

Hudba, zajímaví 
hosté i knihy...

Program začíná v 15 ho-
din, kdy zahraje skupina 
Třetí slunce, která vystoupí 
také v průběhu odpoledne. 
Po rozhovoru moderátora 
Jaroslava Repetného s Mi-
roslavem Markem, s nímž 
pohovoří o některých ku-
riózních rekordech, a vy-
hlášení výsledků pokusu 
o rekord v kategorii Nejví-
ce lidí s koledou, k němuž 
dojde kolem 17. hodiny, 
představí knihovnice nové 
dětské knihy. Bude je 
možné na místě zakoupit 
a knihovnice je doporuču-
jí jako vhodný mikulášský 
nebo vánoční dárek.

Rozsvícení 
stromku 
a adventní 
průvod

Po slavnostním rozsví-

cení vánočního stromku 
starostou Sedlčan Ivanem 
Janečkem, k němuž by 
mělo dojít v 17.30 hodin, 
naladí sváteční atmosfé-
ru průvod. V jeho čele 
půjdou klasické advent-
ní postavy, ve které se 
na chvíli přemění místní di-
vadelní ochotníci, knihov-
nice, možná i děti ZUŠ 
Sedlčany a mohou jej roz-
šířit i další nadšenci. 

Hlavními tahouny Dne 
pro dětskou knihu bývají 
hlavní pořadatelky – tedy 
knihovnice. Klub Velká 
Kobra má na starosti tech-
nické zázemí a práce vše-
ho druhu a do její party 
patří i každoroční moderá-
tor Repetný. Dalším part-
nerem je město Sedlčany, 
které zajišťuje některé 
důležité služby – přípravu 
pódia, zázemí pro účinku-
jící a podobně. Ředitelky 
Tauberové jsme se zeptali, 
jaký je vklad nového part-
nera Českých energetic-
kých závodů. Vysvětlila, 
že ČEZ se podílí na nákla-
dech souvisejících s roz-
svícením stromku.

Marie Břeňová

Ve Velběhách volili královnu Štrúdlfestu

Vítězka Štrúdlfestu obdržela od organizátorů jako hlavní cenu 
kuchařskou zástěru.

Den pro dětskou knihu bude opět spojený s pokusem 
o nový český rekord. Podpořit jej může každý koledou

Jednou z tradičních postav adventního průvodu bývá husar, 
kterého představuje divadelní ochotník a zastupitel města Richard 
Otradovec.
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SEDLČANY Minulý týden 
v dlouhodobém poháro-
vém turnaji amatérských 
hokejistů hlavně ve sku-
pině A vítězili výhradně 
favorité soutěže. Obvykle 
nasypali do branek soupe-
řů dvouciferný počet gólů 
a jenom Zvírotice se poně-
kud trápily.

Chlapci od vody pro-
hrávali po první třetině 
s týmem AHC Nový Knín 
o jednu branku, v pro-
střední části hry sice zvlád-
li překlopit vedení na svoji 
stranu, ale až do konce 
utkání neměli nic jistého. 

V B skupině hájila ve-
doucí místo v tabulce pet-
rovická Rumola, která byla 
na tahu poté, co ji nejdříve 
o bod přeskočili Rybníkáři 
po vysokém vítězství nad 
Hrádkem. Rumola vedla 
nad Žabáky ze Solopysk 
po dvou třetinách 4:2, ale 
až do posledního klaksonu 
musela bojovat ze všech 

sil. Po třech minutách zá-
věrečné třetiny se totiž 
Žabákům podařilo vstřelit 
kontaktní gól a až do kon-
ce mače vytrvale usilovali 
o vyrovnání. V posledních 
dvou minutách hry si obě 
mužstva vybrala oddecho-
vý čas, pětatřicet vteřin 
před koncem začali Žabá-
ci hrát vabank s odkrytou 
brankou a se šesti hráči 
v poli, ale na skóre se už 
nic nezměnilo. 

V duelu s Miličínem 
měli hodně namále novok-
nínští Ševci, kteří po první 
třetině prohrávali o tři góly, 
ale do konce třetí třetiny 
stihli ještě zvrátit utkání 
ve svůj prospěch. 

Výsledky – skupina 

A: Chlum – Obecnice 2:7, 
Vršovice – Štětkovice 4:11, 
Domino – Sázava 3:13, AHC 
Nový Knín – Zvírotice 2:3, 
Křepenice – Kňovice 2:2. 
První částí soutěže stále 
prochází bez jediné ztrá-

ty Obecnice, která z osmi 
utkání vytěžila šestnáct 
bodů. O tři body zpět byla 
Sázava, která ale v době 
naší uzávěrky měla ode-
hrán o jeden zápas více. 
Třetí příčku si podržely 
nyní již dvanáctibodové 
Zvírotice. Na chvostu ta-
bulky zůstaly dva dvoubo-
dové celky, desáté Vršovi-
ce a jedenácté Domino.

Skupina B: Miličín – 
Medvědi 4:4, Olbramovi-
ce – Ševci Nový Knín 1:2, 
Solopysky – Štětkovice B 
4:2, Rybníkáři – Hrádek 6:1, 
Ševci Nový Knín – Miličín 
5:4, Rumola – Solopysky 
4:3. První Rumola má nyní 
již čtrnáct bodů, o bod zpět 
jsou Rybníkáři a o další 
dva Medvědi. Sedlčanský 
tým ale měl v době naší 
uzávěrky k dobru jeden 
zápas. Na posledním dva-
náctém místě zůstal dvou-
bodový Neveklov.

David Myslikovjan

SEDLČANY V pátém a šes-
tém kole 3. ligy stolních 
tenistů skupiny A se utkali 
hráči Tatranu o uplynulém 
víkendu na domácí půdě 
v malé hale gymnázia 
s týmy z druhé poloviny 
tabulky. Oběma soupeřům 
domácích stolních tenistů 
se dokonce zatím nepo-
dařilo vybojovat ani jed-
no vítězství. Proto Tatran, 
kterému patřila v soutěži 
zatím třetí příčka, vstupo-
val do těchto duelů v úloze 
papírového favorita.

Tatran Sedlčany 
– DDM Soběslav-
Studená 10:5

V sobotu se obě úvodní 
čtyřhry staly kořistí domá-
cích hráčů, když v nich 
neztratili ani set. Obzvlášť 
suverénně si za stolem po-
čínal pár Pejša-Faktor, kte-
rý ve třech setech prohrál 
dohromady jenom deset 
míčků. Výborně si ale vedl 
i Drechsler s Kocurou. Po-
tom však začaly dvouhry 
a už za dvacet minut bylo 
všechno jinak. Na jednom 
ze stolů prohrál Faktor 
0:3 na sety, na druhém se 
na chlup stejně vedlo Ko-
curovi, a tak jakoby začína-
lo vše znovu. Utkání se zlo-
milo až za stavu 6:5, kdy se 
stolním tenistům Tatranu 
povedlo vyhrát čtyři singly 
za sebou bez ztráty jedi-
ného setu. Ve dvouhrách 
čtyřikrát bodoval Pejša, 
dvakrát Faktor a po jed-
nom bodu přidali Kocura 
s Drechslerem.

Tatran Sedlčany 
– TJ Spartak 
Kaplice 10:4

Nedělní čtyřhry skonči-
ly nerozhodně. Na jednom 
ze stolů Pejša s Faktorem 
vyhráli bez ztráty setu 
a na druhém Drechsler 
s Kocurou vybojovali pou-
ze jeden. Ve dvouhrách 
sice šli do vedení hosté, 

ale domácí stolní tenisté 
nejenomže vzápětí srov-
nali, ale brzy překlopili 
utkání ve svůj prospěch. 
A náskok si udržovali až 
do konce zápasu. Ve dvou-
hrách získal tři body Pejša 
a po dvou přidali Faktor, 
Drechsler i Kocura. 

„K vidění byly dva pěk-

né útočné zápasy, jejichž 

výsledky sice vypadají jed-

noznačně, ale hra tomu 

zcela neodpovídala,“ řekl 
po skončení nedělního 
duelu vedoucí hráč Tatra-
nu Radovan Faktor. „Byla 

mnohem vyrovnanější, než 

ukazuje konečné skóre. 

Museli jsme změnit míčky, 

protože značka Joola Flash 

se už nevyrábí. Nyní hra-

jeme s míčky Joola Prime, 

které jsou sice podobné, ale 

přece jenom mají trochu 

jiné vlastnosti. Zatím jsme 

toho s nimi moc neodehráli 

a zvykáme si na ně. V do-

mácím prostředí jsme dří-

ve poráželi většinu našich 

soupeřů snadněji, ale zatím 

jsme se s výjimkou Karla 

Pejši s novými míčky dosta-

tečně nesžili.“ 

Čelo tabulky nedozna-
lo po šesti kolech žádnou 
změnu, protože naplno 
bodovaly všechny tři nej-
lepší celky. První Slavia 
Praha B má nyní osmnáct 
bodů, o bod zpět je druhý 
Sokol Bor a třetí Sedlčany 
mají na svém kontě šest-
náct bodů. 

V dalším dvoukole se 
Tatran střetne s celky ze 
středu tabulky v jejich 
hernách. V sobotu 12. lis-
topadu jej čeká tým SKUŘ 
Plzeň a o den později TJ 
Dobřany.

David Myslikovjan

TJ Sokol 
Solopisky – 
Tatran Sedlčany 
0:2 (0:0, 0:1, 0:1)
ČERNOŠICE Ve svém sed-
mém utkání tohoto roč-
níku krajské hokejové 
soutěže nastoupili hráči 
Tatranu v neděli 30. října 
proti týmu Solopisk, který 
hraje svoje domácí zápasy 
na zimním stadionu v Čer-
nošicích. Tentokrát sice 
padlo málo gólů, ale i tak 
měl tento hodně vyrovna-
ný duel svůj náboj. Hlavně 
však kralovali brankáři.

„Oba byli výborní, jak 

domácí Kalašnikov, kte-

rý dříve chytal v Omsku, 

tak náš Hlaváček,“ uvedl 
po návratu do Sedlčan tre-
nér Tatranu Karel Pospíšil. 
„Náš brankář měl navíc 

více štěstí, protože několi-

krát už byl málem překo-

naný, ale vždy buď šance 

nakonec dokázal vychytat, 

nebo se puk odrazil od ho-

kejek do bezpečí. Klobouk 

dolů před tím, co gólmani 

vychytali.“

První branka utkání 
padla v čase 23.59 po akci 
dvojice Martin Pospíšil – 
Ondra Spilka, kdy prvně 
jmenovaný hráč naznačil 
nejdříve střelu, potom ale 
objel branku a zpoza ní za-
sunul puk do klece. Druhý 
úspěšný zásah hosté za-
znamenali ve třetí třetině 
v čase 44.12. Střelu Víta 
Zavadila brankář Solopisk 
neudržel a Martin Náprs-
tek doklepl kotouč za jeho 
záda. Ve třetí třetině do-
mácí hokejisté viditelně 
přidali na obrátkách, ale 
hodně je srážela jejich ne-
disciplinovanost. Z důvo-
du hned trojího oslabení 
se nedostali do potřebné-
ho tlaku a Tatran vedení 
už nepustil. 

„Stínem tohoto utká-

ní bylo zranění našeho 

útočníka Zdeňka Buriana, 

který po nesportovním zá-

sahu protihráče utrpěl zra-

nění. Má vyhozené rame-

no, zápas nedohrál a odjel 

na vyšetření do nemoc-

nice. Zdeňkovi přejeme 

brzké uzdravení a rychlý 

návrat na led,“ doplnil Ka-
rel Pospíšil.

Po tomto vítězství se 
hokejisté Tatranu v tabul-
ce skupiny Jih posunuli 
na třetí místo za druhé Be-
rounské Medvědy a první 
tým HC Příbram B. Nyní 
je ale čeká perný závěr 
týdne. Ve čtvrtek 3. listopa-
du nastoupí v odloženém 
utkání na domácím ledě 
proti hořovickým Cvočka-
řům. Tento zápas začne 
v devatenáct hodin. V so-
botu 5. listopadu budou 
mít ještě těžší práci. Od se-
dmnácti hodin hrají s tý-
mem Kobra Praha B.

David Myslikovjan

Stolní tenisté si 
zvykají na jiný 
typ míčků, přesto 
dvakrát vyhráli

V hokejových pohárových 
utkáních vítězili favorité

Hokejisté vydolovali tři body, 
tým ale přišel o klíčového 
útočníka



15stranawww.sedlcansky-kraj.cz SPORT

TJ Sokol Nespeky 
– TJ Tatran 
Sedlčany 4:0 
(2:0) 
NESPEKY Tatran zavítal 
ve 13. kole krajského pře-
boru v sobotu 29. října 

do Nespek. V utkání ne-
mohl počítat s dlouhodo-
bými marody Kdolským 
a Habartem, z pracovních 
důvodů chyběl Matoušek. 
Jen na lavičce byli Haas 
a Kouklík, kteří ještě ne-
jsou po zranění připraveni 
na plnou porci odehra-
ných minut.

Skalický vymetl 
šibenici

Domácí tým na svém 
hř išt i  ještě neprohrál 
a body ztratil jen za jednu 
remízu. Začátek se mu po-
vedl a hned v 9. minutě si 
na pravé straně zpracoval 
míč Matěj Skalický, prošel 
přes tři hráče a levou no-
hou vymetl šibenici sedl-
čanského brankáře – 1:0. 

Aktivní Nespeky předčíva-
ly v pohybu a důrazu hos-
tující tým k radosti skoro 
dvou set diváků. Tatran si 
vytvořil první šanci ve 26. 
minutě, kdy Repetný z pra-
vé strany poslal míč oblou-
čkem do vápna, na který 
si vyskočil Sosnovec. Jeho 

hlavička ale skončila jen 
těsně vedle levé tyče. A tak 
si ve 41. minutě na vysoký 
míč naskočil Jakub Meli-
char a hlavou ho uklidil 
k tyči – 2:0.

Petlička to 
nevzdal

Druhý poločas opět 
začali lépe domácí. V 50. 
minutě se na levé straně 
vápna dostal míč k vol-
nému Josefu Petličkovi, 
brankář Filip Dřevojan 
proti němu dobře vybě-
hl a pravou nohou míč 
vyrazil na roh. A tak si 
vstřelený gól Petlička ne-
chal na 78. minutu. Po po-
dobném úniku zvýšil 
na 3:0. O pět minut poz-
ději po sérii prohraných 

soubojů před hostujícím 
vápnem střílel domácí 
hráč z 20 metrů a trefil 
levou tyč. V 86. minutě se 
po rychlém protiútoku tři 
na dva ještě podruhé pro-
sadil v utkání Melichar – 
4:0. Alespoň kosmetickou 
úpravu výsledku mohl 
zařídit v poslední minutě 
Haas. Po dlouhém výko-
pu od brankáře Dřevoja-
na zatáhl míč do vápna 
Repetný. Pod sebou našel 
Haase, který si míč dobře 
zpracoval, ale trefil jen 
domácího stopera.

Ohlas k utkání 
Trenér Vlastimil Ze-

lenka: „Hodně nepovede-

ný zápas. Dobře organizo-

vaní domácí nás prakticky 

k ničemu nepustili. Před-

čili nás v pohybu, důrazu 

a v našem týmu se bohu-

žel nenašel nikdo, kdo 

by dokázal ostatní svým 

výkonem strhnout. Zvítě-

zili naprosto zaslouženě 

a ukázali nám, proč se 

z Nespek body nevozí.“

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Hrabák (72. Haas), 
L. Brotánek, Hofman, M. 
Krůta (64. Krotil) – Repet-
ný, Sosnovec, Hanuš, No-
votný, M. Sirotek – Sochů-
rek (76. R. Krůta).

Tatran je po 13. kole 
v tabulce na šestém mís-
tě s 20 body a skóre 33:27. 
Další utkání se hraje v ne-
děli 6. listopadu od 14 
hodin. Tatran přivítá 
na svém hřišti v tabulce 
třinácté FC Horky. 

David Štverák

13. kolo krajského 
přeboru
TJ Sokol Nespeky – TJ Ta-

tran Sedlčany 4:0 (2:0)

13. kolo I. B třídy 
skupina D 
TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

FC Jevany 1:4 (1:1)

Branka Sedlčany: 30. M. 
Dvořák
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

Sokol Teplýšovice 2:1 (2:1)

Branky Sedlce-Prčice: 1. 
a 25. M. Davídek

13. kolo okresního 
přeboru 
SK Petrovice – TJ Sokol 

Dublovice 0:5 (0:1)

Branky: 15. L. Bém, 51. A. 
Burian, 58. (p) a 78. J. Lo-
moz, 85. (p) M. Vondrák
TJ Vltavan Hřiměždice – 

TJ Sokol Daleké Dušníky 

0:5 (0:2)

13. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Sokol Počepice – TJ 

Krásná Hora 2:1 (0:0) 

Branky: 60. L. Kortan, 64. V. 
Skalický – 75. F. Kakeš
TJ Sokol Jesenice – FK 

Drevníky 3:0 (1:0)

Branky Jesenice: 8. M. Ha-
vel, 71. Z. Švagr, 63. (p) T. 
Hrstka
TJ Dublovice B – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice B 4:1 (1:0)

Branky: 24. a 76. D. Krůta, 
47. J. Janda, 89. V. Kopka – 
49. J. Kosík 
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Vltavan Borotice 

0:1 (0:0)

13. kolo IV. třídy 
TJ Sokol Pičín B – SK Vy-

soký Chlumec 7:2 (3:0)

Branky Vysokého Chlum-
ce: 64. a 89. F. Hron
SK Velká Lečice – SK Pet-

rovice B 5:3 (2:1) 

Branky Petrovic: 15., 47. 
a 55. P. Podlipský
Obořiště – TJ Vltavan 

Hřiměždice B 5:1 (4:0)

Branka Hřiměždic: 65. A. 
Chvástal
SK Klučenice – TJ Sokol 

Dolní Hbity 2:2 (1:1)

Branky Klučenic: 16. J. Pec-
ka, 62. F. C. Vitório

13. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Kondrac – TJ So-

kol Vrchotovy Janovice 

4:1 (1:1)

Branka Vrchotových Jano-
vic: 10. M. Havlín

13. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19 
TJ Tatran Sedlčany – 

MFK Dobříš 1:2 (1:1)

Branka Sedlčan: 44. A. 
Plachý

13. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
TJ Tatran Sedlčany – 

MFK Dobříš 0:12 (0:4)

13. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
FK Brandýs – Boleslav – TJ 

Tatran Sedlčany 6:1 (4:0)

Branka Sedlčan: 56. M. 
Linhart

13. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
FK Brandýs – Boleslav 

– TJ Tatran Sedlčany 0:3 

(0:2)

Branky Sedlčan: 14. F. Má-
cha, 19. J. Vávra, 52. M. 
Kuthan         David Štverák

Fotbalové 
víkendové výsledky 
regionálních 
družstev

Nespeky zápas na domácí 
půdě zcela ovládly
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Když začaly demonstra-
ce lidí, kteří by za slevu 
na plyn prodali svoji ba-
bičku, psal jsem v Kraji, že 
pokud je na světě nějaká 
spravedlnost, bude tato 
zima teplá. Je 29. října, ven-
ku svítí sluníčko a na teplo-
měru skví se hodnota přes 
21 stupňů ve stínu. Právě 
jsem posekal trávu a po-
píjím kávu na verandě. 
Jen tak nalehko, ale stejně 
musím do stínu, protože 
na sluníčku je na mě moc 
horko. 

Nechci svojí domýšli-
vostí pokoušet osud, ne-
chci si hrát na babu vangu 
či jiné obskurní postavič-
ky. Jen doufám. Doufám, 
že v generálním štábu 
ruské armády jsou konce 
všech tužek pořádně okou-
sané, a že Kreml už nemá 
jinou naději než šamany ze 
Sibiře, aby zaříkávali poča-
sí. I když, kam by je depor-
tovali, když se nezadaří…

Bůh stál při Rusku, když 

jej dobývali Francouzi, 
když jej dobývali Němci. 
Dopřál Rusku takové poča-
sí, že agresoři odtáhli a už 
se z porážky na výcho-
dě nevzpamatovali. Také 
z obyčejných Rusů stali se 
hrdinové, protože bojovali 
za svoji zem, za svoji svo-
bodu, za svoje rodiny. Ze 
stejných důvodů tento rok 
stvořil hrdiny z Ukrajinců. 
Teď když jsou to Rusové, 
kdo se chová zlovolně 
a násilnicky, měl by dopřát 
to správné počasí Evropě.

Teplou mírnou zimu, 
jak z nejhorších snů kli-
matických aktivistů. Bez 
mrazů, bez vánic. Takovou, 
že ten svetr bude většinu 
dní v pohodě stačit. I tak 
budou zástupci desetiny 
voličů hledat důvody, proč 
fandit Rusku a proč se mu 
jít klanět nebo ho prosit. 
Nechme jim to. Vždycky 
mezi námi budou lidé, 
kteří si přejí vládu pevné 
ruky, jež nastolí totalitní 

řád, protože v něm vidí 
svoje místo i místo všech 
ostatních. Demokracie je 
bude vždycky frustrovat, 
protože ta jen nastavuje 
pravidla hry a pak každý 
ať se má, jak si zaslouží.

Rusko svojí agresivi-
tou řeší i demografický 
problém, protože je to tak 
úžasná země, že vymírá, 
a mnoho schopných mla-
dých lidí z ní emigruje 
na západ. Řešení, které 
uspokojí všechny strany, 
se přece přímo nabízí. 
Dovolme této desetině 
našich spoluobčanů, kteří 
obdivují tuto zemi lido-
vého pokroku, ať se tam 
vystěhují. Budou moci 
žít v ráji na zemi, tak jak 
si ho představují. Jsem 
si jistý, že je tam přivítají 
a velmi rádi všem udělí 
ruské občanství. A nám 
se od křiklounů, kteří 
mentálně zamrzli před ro-
kem 89, uleví také.

Bohumil Vohanka

Je nespravedlivé, když při vzpomínání na vznik samostatné-
ho československého státu téměř není připomínáno jméno 
Karla Kramáře, prvního ministerského předsedy Českoslo-
venské republiky (14. 11. 1918 – 8. 7. 1919). Houževnatý politik 
byl za první světové války v roce 1915 odsouzen za domácí od-
boj k trestu smrti, který byl později zmírněn na 20 let a v roce 
1917 byl posledním rakouským císařem Karlem I. amnestován.

Karel Kramář jako premiér a Edvard Beneš jako ministr za-
hraničních věcí zastupovali po válce ČSR na Pařížské mírové 
konferenci. Zde Karel Kramář prosazoval svůj významný ná-
zor – aby vítězné mocnosti I. světové války včas intervenovaly 
proti bolševické vládě v Rusku. Logickou úvahou přesvědčo-
val, že bez svobodného Ruska nelze nijak zaručit trvalejší mír 
v Evropě. Opravdu prorocké. Beneš s tím ale nesouhlasil, což 
mělo vliv na vztah obou politiků. Druhá světová válka začala 
v Polsku společným útokem Hitlera a Stalina. Po skončení vá-
lečného běsnění následovala dlouhá studená válka, pak roz-
pad Sovětského svazu a boje Ruska o vliv v různých částech 
samostatných zemí. Od anexe Krymu asi mnozí tušili, co bude 
dál. A dočkali se letos 24. února. Zločinná krutost je zpět. 

Karel Kramář byl asi prvním českým politikem, který 
v Rusku četl nebezpečí pro svět. Podobně ho tak čte náš sou-
časný premiér Petr Fiala, který spolu s polským a slovinským 
kolegou navštívil Ukrajinu, aby zjistili, do jaké míry je odhod-
lána odolávat takové přesile, zda má smysl nějak pomáhat. 
A svět pomáhá. 

Karel Kramář byl první. Nebylo mu vyhověno. Premiér 
Fiala naznačil, že může být poslední a že už žádný současný 
Beneš není žádoucí. Ale ti jsou a budou...     Vladimír Roškot

Za svůj dlouhý život si 
mohu připomínat celkem 
deset prezidentů. Umím 
si všechny vybavit, jak 
vypadali, jak mluvili a čím 
se nějak zapsali, ať pozitiv-
ně nebo spíše negativně 
do mé paměti. Samozřej-
mě jsme různí, možná se 
některý z nich někomu 
něčím zavděčil, co naopak 
pro mne bylo nepřijatelné. 

Po pondělí je jisté, že 
do prezidentských voleb 
půjde Andrej Babiš. Mu-
sím předeslat, že podle 
mého názoru je Babiš na-
tolik nepřijatelným poli-
tikem pro funkci českého 
prezidenta, že všechny 
argumenty by zabraly 

mnoho místa. Určitě by-
chom po jeho zvolení četli 
na sítích od jeho odpůrců 
totéž, co po zvolení Zema-
na („Zeman není můj pre-
zident“), ale i za Babišovy 
vlády („Babiš není můj 
premiér“). Oba nebyli dů-
stojnými představiteli těch 
funkcí, cíleně rozdělili ná-
rod nesmyslným a velmi 
hlubokým příkopem. 

Myslím, že Andrej Babiš 
jako osobnost je i přes na-
hromaděný majetek velmi 
chudý člověk. Co nevlast-
ní, to jsou hodnoty, které 
nelze získat za všechny 
peníze světa. Jako napří-
klad úctu vlastního syna. 
A takové hodnoty a po-

žadavky nutně potřebuje 
náš prezident splňovat. 
Možná je také důležité zde 
žít od dětství, znát ději-
ny, zeměpis, český jazyk. 
Za tu genetiku nemůže, 
za výchovu v tak postave-
né rodině vlastně také ne. 
A to vzdělání na tehdejší 
socialistické ekonomce 
obdařilo absolventy Babi-
šova charakteru leda tou-
hou budovat si své osobní 
pozice a jmění přes zahra-
niční obchod, mimo jiné 
se souhlasem STB.

V mém životě asi můj 
poslední prezident. Takže 
volit Babiše? To mi, pro-
sím, lidi nedělejte…

Vladimír Roškot

K O M E N T Á Ř

Rozmarná zima

G L O S A

To mi, prosím, lidi 
nedělejte

G L O S A

První a poslední

F O T O G L O S A

Náruživý čtenář, který chce knihu z knihobudky na rozcestníku 
nedaleko Porešína u Petrovic, si pro ni musí dojít po svých. 
Udělá tak něco nejen pro duši, ale i pro tělo...
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